

Referat af bestyrelsesmøde DH Næstved

torsdag, d. 15. november 2018, kl. 18.30 – 21.00

Frivilligcenter Næstved, Farimagvej 16, 4700 Næstved

Faste punkter er markeret med stjerne.

Formålet med DH-afdelingen er at formidle samarbejdet mellem DH's medlemsorganisationer på kommunalt plan og søge at fremme fælles interesser. DH-afdelingens kerneopgave er at søge indflydelse på de politiske beslutninger i kommunen, som vedrører handicapområdet.

Bøn til alle:

Til mødet – vi skal hver især forsøge, at være korte og konkrete i relation til bemærkninger til punkterne, så vi når mest muligt.

Ved sidste møde udtrykte jeg ønske om, et ekstra bestyrelsesmøde inden dagens møde. Aftalen blev, at jeg skulle lægge mødedatoer op til afstemning på facebook. Min kalender har ikke levnet plads til ekstra møde og derfor har i ikke set mere til dette møde.

Skal vi have et julehygge arrangement for bestyrelsen ? *Overordnet stemning for hyggearrangement, men flertal for, at udskyde til primo næste år.*

Til stede: Stella Steengaard, Jørgis Kobold, Jonas Håkonssen, Tonny Ploug, Jytte Bo

Afbud fra: Mona Lisa Serritslev, Annja Hansen, Martin Grangaard, Peer Skjold Hansen og Carsten Rohde (Jessica har varigt fravær fra august 2018 og min. 6 mdr. frem – suppleant indkaldes i stedet)

Dagsorden:

1) *Valg af ordstyrer: *Stella*

2) *Valg af referent: *Jytte*

3) *Godkendelse af dagsorden:

På opfordring slæses punkt 10 sammen med punkt 13, under punkt 10.

Evt. er tilføjet som punkt 22 – herunder Mona Lisa's oplæg til struktur.

4) Opfølgning: Jonas som administrator "poster" for vores facebookgrupper. (Jytte)
J.f. mail fra Mette Søndergaard af 28/9 2018 – burde evt. tvivl være elimineret og Jonas kan indtage rollen. Jytte's kalender har ikke levnet plads til møde med Jonas om rammerne for arbejdet, det kommer. Enighed fra bestyrelsen.

5) Opfølgning: Folkemøde Møn 2019 – indstilling fra udvalget
Udskydes til næste møde – der har ikke været plads i Jytte's kalender til, at indkalde.

6) Orientering: Temamøde hjælpemidler - 27/9 – Odsherred (2 min.)
Annja og Jytte var afsted. Fokus på, at kommunerne har indkøbsordninger, som ofte betyder, at man får tilbudt hjælpemiddel – som måske ikke tildeles efter "bedst egnet – billigst muligt" – men omvendt. Øget fokus på, at kun borgeren selv ved, hvad der er bedst egnet. Opfordring til evt., at

syge hjælp til vurdering hos Danske Fysioterapeuter og Ergoterapeutforeningen. Diverse problematikker vedr. handicapbil drøftet og bragt i spil. Ikke noget revolutionerende til videreformidling.

7) International Handicapdag d. 3/12 2018 (5 min.)

Noget tyder på, at man i nogle DH afdelinger laver en markering af denne dag med event eller på anden måde. Er det noget vi har ressourcer til i år? – Og hvad evt. ? Jytte kan ikke finde ressourcer. Stella spørger ind til overrækkelse af handicappris i Næstved. Tonny fortæller, at emnet ikke har været i spil i Handicaprådet.

International handicapdag tages op et på kommende møde, så vi kan planlægge i god tid til til næste år. Hvor skal prisen "betales" fra ?

Stella foreslår, at emnet tages som punkt på HR. Tonny sørger for at emnet tages op i HR.

8) Orientering - Opfølgning møde - Midtvejsdrøftelse i KKR Sjælland den 26. okt. 2018 i Scandic Roskilde (Tonny) (3 min.)

Fra Næstved deltog: Marianne Olsen, medlem i Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget

Cathrine Riegels Guldbergsen, også medlem i Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget

Tonny Ploug (med personlig hjælper), formand for Handicaprådet

Jakob Bigum Lundberg, direktør i Næstved Kommune

Hanne Dollerup, også direktør i Næstved Kommune

Mødet bød på gruppedrøftelse Tonny's bord drøftede specialundervisning – hvordan står det til.

Fandt ud af, at det var vigtigt med åbenhed og reel dialog i sagsbehandlingen.

Der er flere og flere der har brug for særlig indsats – og det bliver dyrere og dyrere.

Tonny sender materiale rundt. Måske punkt på næste HR dagsorden.

9) Efterårskurser og formandsmøde d. 3/11 2018 (Peer og Jytte) (10 min.)

Formålet var, at styrke DH-afdelingens kerneopgave – den handicappolitiske varetagelse i kommunerne.

Tak til Peer, fordi han deltog – dejligt, for Peer havde tilmeldt sig kursus "Beskæftigelse" og jeg havde tilmeldt mig "Sundhed", som var formiddagsaktiviteter. Herefter orientering om de handicappolitiske pejlemærker v/Thorkild.

Eftermiddagen bød på "politisk interessevaretagelse – samspil mellem DH afdeling og Handicapråd" som Peer deltog i, mens jeg var til formandsmøde.

Sundhed: Jeg deltog i kurset. J.f. WHO og FN's handicapkonvention: Lige adgang til den højest opnåelige sundhed for alle – også mennesker med handicap. Formelt har vi lige adgang – problematikken er, at praksis er noget anden. Der blev talt om mentalt sundhed/ensomhed og handicappedes fravær i relation til udbudte undersøgelser (mammografi) Der blev vist nogle statistikker, der viser, at det står dårligere til med sundheden hos handicappede end hos normborgeren. Vi kom frem til, at problematikken i høj grad bunder i transportproblemer, hvem har ansvaret – institutioner/pårørende og "at tage sig sammen"/hjælp til at få det gjort for den handicappede. Programmet lagde op til, at der skulle komme forslag til løsninger, som vi kan arbejde med i DH afdelingen – løsninger kunne jeg ikke få øje på. Der blev nævnt et kommunalt støtteprogram – "lær din krop at kende" – ved ikke hvilken kommune og/eller indhold. I Faxe har man en fritidskonsulent, der "banker på". Der blev nævnt "hele vejen rundt" sundhedstjek for institutioner og sundhedstjek i bus – som "dyrebussen"

Handicappolitiske pejlemærker:

Fokus på diskriminationsforbuddet som trådte i kraft d. 1/7 2018 – sammen med Institut for Menneskerettigheder – begrebet "rimelig tilpasning" arbejdes der med i relation til Finansloven. 1/10 2018 – regeringsudspil – 13.000 alvorligt handicappede i arbejde inden 2025.

Problematikker – kompensationsbevis - hjælpemidler for, at kunne søge arbejdet – at man først kan få hjælpemidlet, når man har arbejdet.

I overgangen fra udd. Til job, at man kan få lov, at beholde hjælpemidlet indtil man har fået jobbet eller et kompensationsbevis.

Der arbejdes på, at finde ud af hvad man kommunalt gør, for at få mennesker med handicap i job. Efterlyser gode historier fra DH afdelingerne.

DH fokuserer på budgetloven, hvor kommunerne straffes ved overskridelse – medfører forsigtige budgetter - besparelser.

Forsøger op til folketingsvalget, at få partierne til, at komme med handicappolitiske udspil og synliggøre disse. Lokalt opfordres vi til, at lave arrangementer med centrale politiske personer i valgkampen, for at sætte fokus på handicap.

DH retter opmærksomheden på: Bekæmpelse af ulighed i relation til sundhed. Regeringens forslag til reform – nedlæggelse af regioner – oprettelse af 21 sundhedsøer – i så fald foreslås, at DH får plads i de professionelle bestyrelser der skal stå for de 21 øer. Færre handicappede unge får ungdomsuddannelse – VIVE påviser, at uddannelsesgraden for unge med handicap er faldende. Vil opfordre til øget fleksibilitet i uddannelserne – sådan, at uddannelsen/-varigheden er forskellig men uddannelsesresultatet/værdien er det samme som for normen. DH opfordres til, at arbejde for lovgivning, om forsørgelsesgrundlaget under STU.

DH deltager i udarbejdelse af forslag til socialpolitik – fokus, at handicappede kan være den person de gerne vil være og have livskvalitet. DH fokuserer i relation på dette på: tidlig forebyggende indsats, selvstændigt og aktivt liv, kvalitet i tilbud til handicappede.

Det oplyses, at der kommer mere i relation til persondataforordningen.

Man er opmærksom på retssikkerheden - overvejer, at ansøgning/bevilling om hjælpemidler overgår til de 21 sundhedsøer.

Der kom forslag om, at der i enhver uddannelse indgår et uddannelsespunkt – "handicap".

DH laver sammen med udenrigsministeriet en film i forbindelse med den internationale handicapdag 3/12.

Formandsmøde:

Man fokuserer på DH's kerneopgave og så mange aktive grundorganisationer som muligt og dermed bred repræsentation i relation til HR. Derfor har man lavet en plakat, som blev evalueret. Der lægges op til, at plakaten præsenteres i bestyrelsen og at der arbejdes med indholdet.

Det har været i spil om DH skal ændre navn og logo. Ikke mindst på grund af forvekslinger med eks. DHF. Man har undersøgt emnet. Der er ikke tilslutning/enighed i FU om, at ændre – stor opgave og omkostningsfuldt. I stedet øge kendskabet.

Hjemmesiden laves om til næste år.

Lokalpuljen – Spillehalsmidler – DH er 1/7 puljeansvarlige. Kan ikke søges af DH afdelinger, men alene lokale grundorganisationer.

Opfordring til, at deltage aktivt debatarrangementer og dialogmøder i forbindelse med det kommende folketingsvalg.

Ovenstående er sendt ud i mail sammen med slides fra dagen og er ikke gentaget på mødet.

Ingen spørgsmål fra bestyrelsen til foranstående, som var udsendt forinden mødet – Stella minder om, at der er lavet en plakat, som bestyrelsen kan arbejde med og som beskriver hvad DH vil.

Plakaten vil blive præsenteret på et senere møde.

Peer skulle have sagt et par ord om:

"Beskæftigelse – hvordan sikrer vi job til mennesker med handicap":

"Politisk interessevaretagelse - samspil mellem DH afdeling og Handicapråd" –

Tages evt. med som punkt på næste dagsorden .

10) Kan/skal vi lave aktiviteter i forbindelse med Folketingsvalget – skabe synlighed om partiernes handicappolitikker ? (15 min.)

Folketingsvalget og DH Næstved – har vi ressourcer/ideer til, at foretage os noget – hvad ? (punkt 13)

Tonny fortæller, at man tidligere i DH har haft afholdt vælgermøde sammen med DHF – Tonny har også haft stillet op til åbne vælgermøde med spørgsmål fra HR.

Stella fortæller om muligheder. Aftalt at vi går til forskellige vælgermøder og stiller de samme spørgsmål.

Vi vil herved opnå, at kandidaterne finder ud af, at vi har en dagsorden og at vi eksisterer og vi får oplyst, hvad partierne står for rent handicappolitisk.

Stella foreslår og det aftales, at vi hver især til næste bestyrelsesmøde forbereder spørgsmål som kan stilles til politikere – på mødet beslutter vi så hvilke spørgsmål der skal stilles til de vælgermøder, hvor vi møder op.

11) Spillehalsmidler – DH er puljeansvarlig for lokalpulje på 3,4 mill. (5 min.)

Siden d. 18/10 har det været meldt ud, at der kunne søges om midler fra puljen – frem til 7/11 2018.

Jeg har ikke formidlet noget om denne mulighed til jeres grundorganisationer. Årsagen er, at formålet med puljen beskrives meget utydeligt – så utydeligt, at jeg ikke er i stand til, at beskrive en "appetitvækker". Det eneste, der er tydeligt, er at pengene udloddes til lokale formål.

Selv om det var emne på formandsmødet, er jeg stadig i tvivl.

Jeg vil foreslå, at I og jeres grundorganisationer går på DH's hjemmeside og selv vurderer om, det er midler I vil kunne søge og til hvilke formål. Dog er deadline passeret i denne omgang.

Det er min helt private forestilling, at DH modtager meget begrænsede ansøgninger. Dels fordi offentliggørelsen og ansøgningsperioden har været meget kort, men også på grund af de første beskrivelser, man møder på DH's hjemmeside under nyheder og under menupunktet lokalpuljen – som inddrager politik.

Jeg kender ikke til hvor meget DH bestemmer i relation til betingelser og jeg har slet ikke forstand på puljer og udlodninger. Forestiller mig dog, at man vil lave ny ansøgningsperiode.

Stella fortæller om de forviklinger der har været i relation til puljen – at, først gav man udtryk for, at DH afdelinger ville kunne søge, men efterfølgende viser det sig, at det ikke er muligt og ingen af de øvrige puljer fra Spillehalsmidlerne er umiddelbart tilgængelige for DH afdelinger og vores kerneaktiviteter.

Dansk handicap forbund – har søgt ca. tkr. 27 til Handicap politisk kursus.

Jytte fortæller, at ADHD foreningen har søgt til et foredrag – uden politisk indhold.

12) Lige adgang til sundhed – eliminering af uligheden i praksis – hvordan ser det ud i Næstved kommune ? - hvad kan DH Næstved gøre ?

Jeg tænker: Er der nogen praksis i Næstved kommune, som understøtter lige adgang i praksis ?

Hvordan kan vi medvirke til strukturering/systematisering af sundhedstjek – tidlig opsporing af andre sygdomme hos handicappede. Hvilke indsatser har man i Næstved kommune til opsporing/imødekommelse af ensomhed ?

Tonny synes det er noget vi skal se på. Eks. mammografiproblemet – bussen kan ikke gøres tilgængelig. Problemer på sundhedscentret – der er ikke lige adgang til genoptræning fordi der ikke er personale og fordi faciliteterne ikke er indrettet til egentræning.

Vi aftalte, at forberede spørgsmål til en temadag om lige adgang i praksis.

Ved kommende møde skal vi finde ud af hvem vil være tovholder på dette projekt – evt. nedsætte et lille udvalg til, at arbejde med spørgsmålene og finde emner.

13) Folketingsvalget og DH Næstved – har vi ressourcer/ideer til, at foretage os noget – hvad ? (15 min.)

Sammenlagt med punkt 10 under punkt 10.

14) Hvordan kommer vi i Næstved videre med DH's fokusområde – DH's kerneområde lokalt og at samle så mange aktive grundorganisationer, for at blive så brede som muligt repræsenteret i HR?

Vores henvendelser skal tage udgangspunkt i hvem får noget ud af, at være med i DH. Nogle betragter sig selv mere som patientforening. Tonny fortæller, at tidligere har man kontaktet

foreninger og har fået en oplevelse af, at frivilligrådet er mere attraktiv og fungerer som en paraplyorganisation – en paraplyorganisationer, som hjælper med medlemsaktiviteter. Vi har ikke ressource til, at opsøge grundorganisationer systematisk lige nu. Hvis et bestyrelsesmedlem kommer i kontakt med en grundorganisation – opfordres til salg af aktiv medlemskab af DH Næstved.

15) Orientering fra referat fra møde i Handicaprådet d. 2/10 2018. (Tonny)

Af hensyn til tidsforbruget – Har Tonny tilføjelser til referatet ? Nej

Er der nogen spørgsmål til referatet ?

1. Jessica E. Rohde har meddelt, at hun har fået studierelevant job i Norge, og derfor holder hun orlov fra Handicaprådet det næste halve år. Stedfortræder er Carsten Rohde, der bydes velkommen i Handicaprådet.

Carsten Rohde er desværre ikke til stede i dag, men bydes velkommen til arbejdet i Handicaprådet.

Carsten er ikke stedfortræder – vi har ingen indstillingsblanket – Tonny oplyser dette til Handicaprådet.

2. Repræsentant i Tilgængelighedsgruppen

Jessicas plads i Tilgængelighedsgruppen, er udpeget af Handicaprådet. Der skal derfor udpeges en ny repræsentant.

Peer Hansen valgt.

Jytte forstår ikke dette – j.f. dagsorden HR 26/11 2018 – punkt. 5 (beskrivelse af ansvarsområder i HR) – Tonny forsøger, at få rettet ansvarsområderne til.

3. Dialogmøde vedr. Akutfunktion v/Distriktschef Elisabeth Kjær Johannesen

Kvaliteten i de kommunale akutfunktioner i hjemmesygeplejen, er beskrevet i "Kvalitetsstandarder for kommunale akutfunktioner i hjemmesygeplejen – krav og anbefalinger til varetagelse af særlige sygeplejeindsatser." Kvalitetsstandarderne omfatter krav til indholdet i og tilrettelæggelsen af de kommunale akutfunktioner i hjemmesygeplejen fra 1.1.2018. Som repræsentant for handicappede borgere, der kan få brug for Akutfunktionen, ønsker Handicaprådet at få indsigt i, hvordan Næstved Kommune har efterkommet Sundhedsstyrelsens krav. Handicaprådet ønsker følgende besvaret: "Hvordan har Næstved Kommune implementeret akutstandarderne i hjemmeplejen? Tilgængelighed over døgnet alle ugens dage? Hvordan er funktionen integreret i hjemmeplejens øvrige arbejde? Er der etableret samarbejde med sygehuse og PLO omkring akutfunktionen? Standarden beskriver, at personalet i akutfunktionen overvejende skal være beskæftiget med de særlige opgaver, som er kendetegnet for akutfunktionens opgaveportefølje og at personalets kompetencer skal løbende udvikles og vedligeholdes. Hvordan efterlever kommunen det? Er relevant udstyr i forhold til standarden indkøbt og taget i brug? Andre relevante tiltag? Aftalt evaluering af funktionen, herunder brug af data?"

Elisabeth fortalte om hvordan Akutfunktionen er organiseret i Næstved Kommune.

Akutplejen er organiseret i de udekørende teams rundt omkring i kommunen, og varetages også på de midlertidige pladser på Marskvej og i plejeboliger.

Målgruppen er lægehenviste patienter med akut opståede eller kendte sygdomme, hvor man evt. kan undgå sygehusindlæggelse eller udskyde denne.

Sygeplejerske udfører de opgaver der er ordineret fra lægen, enten praksislæge eller sygehuslæge.

Sygehuslægerne er ansvarlige for ordination, ind til epikrise er modtaget hos praktiserende læge.

Sygeplejerskerne skal have minimum 2 års erfaring for at være akutsygeplejerske.

I samarbejde med kommunens praksiskoordinator er det besluttet at udstyr er til rådighed for sygeplejerskerne til måling af blodtryk, puls, temperatur, respirationsfrekvens. Der kan foretages kapillær blodprøve, CRP, blodsukker måling, hæmoglobin-måling.

Kommunikationen med læge/sygehus foretages telefonist, ordination modtages telefonisk og eftersendes på MED COM.

Var der nogen spørgsmål til punktet i efter oplægget? Tonny fortæller, at der kom en del efterfølgende spørgsmål. Herefter var det umiddelbare indtryk, at akutfunktionen fungerer i praksis og der er ikke voldsomme klager. HR fik svar på de ønskede spørgsmål. Jytte bekymres for, at meget info foregår pr. telefon – stor fejlrisiko.

4. Status for brochure om Handicaprådet

Ikke behandlet

5. Status tøj

Ikke behandlet

6. Nyt fra Tilgængelighedsgruppens møde den 27. august 2018

Tonny orienterede om mødet i Tilgængelighedsgruppen den 27. august 2018.

Der orienteret om forbedring af skiltning på kommunens handicap-p-pladser.

På sidste møde i Handicaprådet blev der rejst et spørgsmål vedr. skiltning i Foreningernes hus, eksempelvis ved lift/elevator. Efterfølgende har Tonny været på besøg i Foreningernes hus sammen med Signe Vind, og de har sammen kigget på forskellige andre ting, som nu vil blive forbedret.

Næste møde i Tilgængelighedsgruppen er aftalt til 20. november 2018.

Cathrine Riegels Gudbergsen har til dagens møde i Handicaprådet, fremsendt forslag om at der søges midler til en handicap-badebro / lift i Karrebæksminde. Rådet er enige i, at det vil være en god ide med bedre faciliteter for handicappede ved stranden, men det ligger uden for Handicaprådets formål. Forslaget gives derfor videre til behandling i Tilgængelighedsgruppen.

Ikke behandlet på bestyrelsesmødet

7. Tilbagemelding fra det Tværgående dialogmøde med de kommunale råd

Fint møde. Opmærksomhedspunkter kan være eksempelvis høringer i det politiske system.

Foreningerne der er samlet under Dansk Handicapforbund opfordres til at bære deres holdninger frem via Handicaprådets repræsentanter.

God dialog på tværs mellem rådene. God dialog på tværs af sociale foreninger og frivillige foreninger.

Ikke behandlet på bestyrelsesmødet

8. Nyt fra de stående udvalg

De politisk udpegede medlemmer af Handicaprådet orienterer om aktuelle emner.

Handicaprådets medlemmer der er udpeget af foreningerne har tidligere fordelt, hvilke udvalg de følger. Skulle der være spørgsmål til sager der har været behandlet, kan disse stilles her. Byrådet har indgået budgetforlig for 2019.

Omsorgs og Forebyggelsesudvalget er så småt begyndt at kigge på revidering af de forskellige politikker der hører til udvalgets område.

Børne- og Skoleudvalget har sendt et forslag til omorganisering af folkeskolen i høring.

Handicaprådet nedsætter en arbejdsgruppe til afgivelse af høringssvar. Arbejdsgruppen består af Mona Lisa og Annja.

Mona Lisa følger Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalgets område. På udvalgets område følges bl.a. udviklingen i mentor-ordningerne der har været meget omtalt i pressen. Når man læser i referaterne fra udvalgets møder, savnes resultater af succes-historier. Efter dialogmødet med udvalgsformanden og centerchefen tages det ad notam, at det her blev lovet at man ville sikre, at personalet får den relevante efteruddannelse til at varetage opgaverne.

Mona Lisa har lavet høringssvar til forslag om omorganisering af folkeskolen.

Ikke behandlet på bestyrelsesmødet

9. Revideret budget for Handicaprådets virke 2018

Budgettet er revideret på grund af forpligtelsen til, at betale for døve-tolkning.

Tonny siger og støttes af Stella, at det er ok jf. forvaltningsloven. Stella lægger op til, at Tonny bringer i spil i HR, at det ikke burde være rådets budget der belastes, men at beløbet tages fra forvaltningen.

16) Drøftelse – dagsorden til møde i handicaprådet d. 26.11.2018 (Tonny)

1. Henvendelser til Borgmester og svar

Centerchef Birgitte G. Eriksen deltager i mødet fra kl. 15.45-16.00

Mona Lisa Serritslev har fremsendt nogle spørgsmål, der ønskes uddybet vedr. borgeres henvendelser til Borgmesteren i Næstved Kommune.

Mona Lisa's spørgsmål fra mail:

Med hvilken begrundelse nægter borgmesteren at svare på henvendelser fra borgere?

Hvordan kan en borgmester tilsidesætte denne position, som værende den øverst ansvarlige for kommunen, ved at nægte at svare borgere på deres henvendelser.?

Hvad er til hinder for at borgmesteren kan hæve et person spørgsmål op på et generelt plan og dermed afgive sin egen holdning, som politiker for p.t. Socialdemokratiet til borgeren.?

Det er, hvad vi gør i Handicaprådet, så det kan ikke være sværere for en borgmester, der jo har et bagland at konsultere om han ikke kan tænke selv.

Og hvorledes kan en borgmester moralsk set tilsidesætte en ombudsmands henstilling? Det er jo ligesom en borgmesters ansvar, ja, job (får en pæn løn) at lytte til borgerne og være i dialog med borgerne eller har borgmesteren også tilsidesat denne funktion?

Er det ikke ansvarsforflygtigelse at lade spørgsmål fra en borger overgå til en forvaltningschef, der bliver bragt i en uheldig interessekonflikt. Da samme forvaltning kunne tænkes at blive kritiseret af borger og samme forvaltning skal svare for sig på borgmesterens vegne?

Er det virkelig i orden at udsætte en forvaltningschef for dette dilemma?

Hvilken procedure er man så blevet enige om at møde en henvendelse til borgmesteren med?

På baggrund af svar på ovenstående kunne det tænkes at svarene ønskes uddybet.

2. Tilbagemeldinger vedr. forældrerepræsentanter (5 min)

Der er kommet 18 henvendelser. Det næste der sker er, at udvalget nedsættes.

3. Mødeplan for 2019. Forslag til mødedatoer:

Torsdag 7. februar 2019

Torsdag 4. april 2019

Torsdag 6. juni 2019

Torsdag 5. september 2019

Torsdag 3. oktober 2019

Torsdag 28. november 2019

4. Henvendelse om topmøde. (3 min.)

Handicaprådet har modtaget følgende henvendelse:

"Kære Formand for Forældrenævnet, Bestyrelsesformænd for skolebestyrelser, områdebestyrelser, repræsentant for Handicaprådet og Fælleselevrådsrepræsentanter

Børne- og Skoleudvalget er i gang med at planlægge det, vi kalder et Lokalt Topmøde, hvor vi sætter fokus på 0-18 års-området.

Vi vil derfor gerne invitere jer til dette møde, hvor vi håber, at I vil komme med jeres input og forventninger til det fremtidige forældresamarbejde og til forældre- og børneinddragelse.

Det Lokale Topmøde bliver afholdt på Kobæk Strand Conferencecenter fredag den 1. februar 2019 fra morgenstunden, og der vil være skiftevis oplæg og diskussioner. Det endelige program kommer senere.

Vi håber at se mange af jer, så vi får så mange input som muligt.

På vegne af Børne- og Skoleudvalget

Lars Hoppe Søe"

Handicaprådet har mulighed for at udpege en repræsentant til at deltage.

Hvem skal vi pege på ? Vi aftalte, at DH opfordrer til, at Mona Lisa deltager for HR – Stella nævner, at det kan være en god ide, at have aftalt en stedfortræder - Jytte spørger om Annja alternativt kan deltage. Annja vil gerne deltage, som evt. stedfortræder.

5. Nyt fra de stående udvalg

De politisk udpegede medlemmer af Handicaprådet orienterer om aktuelle emner. Handicaprådets medlemmer der er udpeget af foreningerne har tidligere fordelt, hvilke udvalg de følger. Skulle der være spørgsmål til sager der har været behandlet, kan disse stilles her. Fordeling af udvalgene ser således ud:

Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalget: Jessica Rohde, Peer Hansen, Mona Lisa Serritslev
Mona Lisa og Jessica

Børne- og Skoleudvalget: Annja Hansen, Mona Lisa Serritslev, (Jytte, DH) *Mona Lisa - Jytte*
Kultur- og Demokratiudvalget: Tonny Ploug *Tonny – sidder også i fritidsudvalget på handicapområdet*

Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget: Pia Bakkegaard, DH *Martin og Tonny*

Plan- og Erhvervsudvalget: ingen pt. *Tonny*

Teknisk Udvalg: Tonny Ploug *Martin og Jørgis (tilgængelighed)*

Økonomiudvalget: Alle *alle*

Denne fordeling af ansvarsområder harmonerer ikke helt med, hvad vi har fordelt i DH. Heller ikke med Peer's nyvalg til Tilgængelighedsrådet j.f. HR 02.10.2018. Vores fordeling er skrevet med blå. Alle tilstedeværende var enige i vores fordeling – Tonny vil sørge for, at ansvarsområderne tilrettes på Handicaprådsmøde under nærværende punkt.

Er der nogen, der er i tvivl om, hvad ansvaret medfører ? At følge med i udvalgenes arbejder, tage emner op, høringssvar.

6. Orientering om om strukturering

Hvad handler dette emne om ? Praktisk omrokering af personale i forbindelse med salg af bygninger.

7. Tilgængelighedsgruppen (møde den 20. november)

Ikke behandlet på bestyrelsesmødet

8. Status brochure (frist for indsendelse af input var 12/11)

Jytte forstår ikke, hvad man tænker denne brochure anvendt til – formålet ?

Det er tanken, at disse skal placeres på relevante steder, så personer kan se hvad og hvem Handicaprådet er – og kan tage kontakt.

9. Eventuelt

a. Det Centrale Handicapråd holder årsmøde den 5. februar 2019. Invitation udsendes i december.

Hvad er dette ? – hvordan skal vi forholde os til denne info ? – Ikke behandlet på bestyrelsesmødet

17) Nyt fra/til udvalgene:

a) Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalget => Jessica + Mona Lisa

b) Børne- og Skoleudvalget => Jytte og Mona Lisa

- c) Kultur- og Demokratiudvalget => Tonny – sidder også i fritidsudvalget på handicapområdet.
- d) Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget => Martin + Tonny
- e) Plan- og Erhvervsudvalget => Tonny
- f) Teknisk Udvalg => Til gængelighed – Martin + Jørgis
- g) Økonomiudvalget => Alle sammen

Punktet blev ikke behandlet på bestyrelsesmødet.

18) Hvordan og hvornår kan vi planlægge de kommende møder ?

Nye mødedatoer afventer HR's godkendelse af de foreslåede mødedatoer i HR.

Torsdag 7. februar 2019

Torsdag 4. april 2019

Torsdag 6. juni 2019

Torsdag 5. september 2019

Torsdag 3. oktober 2019

Torsdag 28. november 2019

Jytte foreslog herefter, at placere vore "formøde" datoer på mandage, tirsdage, onsdage i ugen før – så vi får spredning i forhold til, hvad bestyrelsesmedlemmerne ellers har af faste arr. i løbet af ugen. Der blev udtrykt ønske om, at onsdag blev friholdt. Der blev udtrykt ønske om, at lægge vore møder fast på torsdage i ugen før HR-mødet.

Alle tilstedeværende bestyrelsesmedlemmer sluttede op om dette ønske. Det blev aftalt, at de fraværende bestyrelsesmedlemmer skulle høres og at Jytte derfor lægger meningsmåling op på facebook, før endelig beslutning.

Det blev besluttet, at fastholde vores nuværende tidsrum – kl. 18.30 – 21.00

19) Årsmøde: Mandag, d. 4/3 2019 – kl. 18.30 - Bestyrelsesmøde forinden kl. 16.00

Jørgis har noteret i kalenderen, at hun skal booke folkerummet. Jytte har imidlertid hørt, at man ved direkte kontakt, kan booke til eks. generalforsamlinger og årsmøder allerede nu, ved direkte kontakt til Jette Buhl. Jørgis har undersøgt dette – det er ikke muligt.

20) Oprindelige dokumenter fra Pia – udleveret på usb ved sidste møde – Der er ikke styr på indstillingsblanketter.

Vi talte om ved sidste møde, at Carsten ikke er suppleant i HR for Jessica – Jytte undrer sig over, at det er sagt på det efterfølgende HR-møde. Forvaltningen har kun en mail, der fortæller hvem der er repræsentanter (ingen stedfortrædere) Jytte arbejder på, at lave et overblik – sådan så vi i en omgang får besat stedfortræderpladser og indstillinger på plads.

21) Frivilligkonference 2018 – 8/11 2018

Jytte har deltaget i frivilligkonference i håb om, at hverve aktive grundorganisationer til DH Næstved. Det var ikke det rigtige forum. Jytte fik kun talt med Rita fra Autismeforeningen, som kun er 5 i bestyrelsen og ikke kan afse ressourcer til DH.

22) Evt.

Mona Lisa har sendt oplæg til samarbejdsstrukturen på næste møde. Udtrykker, at det er noget rod med mange punkter på dagsordenen og oplever, at der absolut ikke er noget samarbejde. Mener, at en struktur, som giver plads til fordybelse og udveksling af de vigtigste emner vil styrke begge grupper (tænker HR og DH)

Forslag til struktur:

1- At Handicaprådet er på som første pkt på dagsordenen og der afsættes en halv time til dette eller mere.

2- At der er 2 dage, hvor det ene omhandler Handicaprådets punkter og, hvordan og hvad skal vi i DH tage stilling til eller bidrage med.

Den anden dag i kalenderen KUN DH punkter på dagsordenen.

3- At formand for DH Tonny og formand Jytte mødes alene og gennemgår punkterne for Handicaprådet og sammen beslutter de, hvilke punkter der skal på DH's dagorden og, hvilke der kan undlades. Det sparer tid og tid er en mangelvare i DH.

Jytte er umiddelbart positiv og lægger op til, at alle gør sig grundige overvejelser om "de 2 mødedage" og hvad der skal til, for at styrke samarbejdet. Punktet behandles på næstkommende bestyrelsesmøde.

Allerede nu, har Jytte besluttet, at punkter om Handicaprådet kommer højere op på dagsordnen samt at referatet fra HR angribes, så Tonny kun skal uddybe hvad han finder relevant for DH samt at bestyrelsen kan stille spørgsmål til referatet. Håber på den måde, at spare lidt tid.

Referat af bestyrelsesmøde DH Næstved

mandag, d. 24. september 2018, kl. 18.30 – 21.00

Frivilligcenter Næstved, Farimagsvej 16, 4700 Næstved

Til stede: Stella Steengaard, Mona Lisa Serritslev, Peer Skjold Hansen, Jørgis Kobold, Jonas Håkonssen, Tonny Ploug, Jytte Bo og Carsten Rohde

Afbud fra: Annja Hansen og Martin Grangaard (Jessica har varigt fravær fra august 2018 og min. 6 mdr. frem – suppleant indkaldes i stedet)

Faste punkter er markeret med stjerne.

Formålet med DH-afdelingen er at formidle samarbejdet mellem DH's medlemsorganisationer på kommunalt plan og søge at fremme fælles interesser.

DH-afdelingens kerneopgave er at søge indflydelse på de politiske beslutninger i kommunen, som vedrører handicapområdet.

Inden vi går i gang, så har jeg en bøn til alle:

I maillialoger – vær venligst opmærksom på "emne".

Bland venligst ikke emner sammen, men start ny dialog.

Det samme ønske gælder på facebook.

Til mødet – vi skal hver især forsøge, at være korte og konkrete i relation til bemærkninger til punkterne, så vi når mest muligt.

Der har lige været to maillialoger, hvor Mona Lisa's spørgsmål måske har været meget relevante, men når det ikke drejer sig om selve emnet, så lav ny mail, så alle ikke behøver følge med, hvis ikke de vil.

Om muligt kunne godt tænke mig et ekstra møde i oktober – I bedes alle medbringe kalender, så vi evt. kan fastsætte dato inden bestyrelsesmødets dagsorden. Foreslår dag i uge 42 eller 43

Emnet blev ønsket udskudt til sidst på mødet. Vi nåede ikke emnet. Det blev aftalt, at Jytte skal lægge forslag til mødedatoer op i facebookgruppen til afstemning.

Dagsorden:

1. *Valg af ordstyrer: Peer

2. *Valg af referent: Jytte

3. *Godkendelse af dagsorden:

Dagsordnen blev godkendt i sin udgave.

4. Præsentation af Jonas som administrator "poster" for vores facebookgrupper

Herunder samtidig tilføjelse af Jonas og Jytte som administrator.

Jonas fortæller, at Jytte har kontaktet Jonas fordi han er ADHD-foreningens administrator og han fortæller om sit engagement.

Mona Lisa: Anfægter Jonas's tilstedeværelse og varetagelse af ansvarspost med flere argumenter med henvisning til samtale med Mette Søndergaard fra DH og vedtægterne.

Tonny anfægter, en forventning om rækkefølgen – burde have præsenteret Jonas forinden iværksættelse af opgaver.

Stella henviser til afdelingsvedtægtens §2, stk. 3: Stk. 3. Medlemsorganisationerne må medtage observatører til møder i bestyrelsen. Observatører har taleret på disse møder.

Jytte: Henviser til beslutning j.f. referat af bestyrelsesmøde 6/8 2018. Hun fortæller, at hun har forsøgt, at afsikre overholdelse af vedtægt/regler forinden iværksættelse af indsatsen omkring udskiftning af ansvarlig for facebook.

Jytte henvender sig på skrift – til DH og får verificeret vores tolkning af vedtægternes §2, stk. 3 om observatør rollen.

Jonas og Jytte indsættes som supplerende administratorer for facebookgrupperne "DH Næstved" og "DH-Næstved(Bestyrelse)".

Vi har ikke nogen retningslinjer for håndtering af facebookgrupper, det skal vi have lavet. Jeg foreslår en lille arbejdsgruppe til udfærdigelse og præsentation af retningslinjer for facebook, for bestyrelsen.

Da Jytte som formand er hovedansvarlig vil hun gerne deltage, i denne gruppe.

Jytte har kontaktet/forespurgt Martin – han mener ikke, at han er relevant i denne gruppe.

Jytte foreslår til denne arbejdsgruppe: Jonas, Jytte. Ingen af de øvrige tilstedeværende ønskede at deltage i arbejdsgruppen. Jytte tager initiativ til det videre arbejde.

5. Orientering, drøftelse og afslutning af sag om Inspirationsdag, DH og DUOS

Er der yderligere kommentarer til dette, eller kan sagen lukkes ned ?

Mona Lisa anfægter håndteringen (jytte's håndtering) af denne sag i DH Næstved og opfordrede til efterlevelse af bestyrelsesbeslutninger.

Jytte anerkendte det uhensigtsmæssige i sagsforløbet og refererede til bestyrelsesbeslutning af 6/8 18: At alle bestyrelsesmedlemmer – også dem der ikke kan komme/kommer til bestyrelsesmødet har lejlighed til, forinden eller under mødet, at komme med kommentarer til et dagsorden punkt. (hvis ellers jeg har overholdt aftale om fremsendelse af dagsorden en uge forinden mødet – det vil jeg tilstræbe)

At vi derfor må være tro om en beslutning truffet på et bestyrelsesmøde – uanset antallet af fremmødte.

6. Frivillig fredag d. 28/9 2018 – orientering.

Jeg har skrevet til jer i mail af - at jeg ville møde op og sælge DH Næstved ved dette arrangement. Det er gjort i en fantaseret forventning om, at foreningerne ville have stande, som tidligere. Det er ikke tilfældet – eftermiddagen er et arrangement særligt for børn og derfor møder jeg ikke op. Jytte er forhindret i, at møde op om aftenen.

Mona Lisa – Har ikke tilmeldt sig – synes ikke det er rimeligt, at der skal bruges penge på et sådan arrangement, refleksion efter tidligere holdningsudtalelse fra Stella. Jørgis supplerer med, at kommunen giver 40.000 kr. til dette arrangement. (§18)

6. Folkemøde Møn – 24. og 25. august 2018 – orientering. (5 min)

Er der nogen, der har kommentarer til om vi skal støtte op om folkemøde 2019 ?

Tak til Stella – som lavede udkast til promovning af Folkemødet på Frivilligcenter Næstved's hjemmeside. Jeg synes det virkede godt.

Martin deltog med sin hund på ungedagen.

Annja og j.eg deltog nogle timer om lørdagen – dels for ADHD foreningen, men også promovning af DH. Jørgis endte med, at melde fra, på grund af vagtplan.

Der var ikke andre fra bestyrelsen, der besøgte mødet

På samarbejds mødet d. 17/9 blev Folkemødet evalueret og på næste samarbejds møde 9/4 2018 skal det besluttes om DH skal deltage i 2019 og i hvilket omfang.

Stella: Det kræver kæmpe benarbejde af de ansvarlige DH Vordingborg. DH Næstved kan godt samarbejde med henblik på ansøgning fra aktivitetspuljen uden, at vi behøver, at være aktivfører/under Folkemøde Møn.

Bestyrelsen kan ikke sige noget om ønske og omfang til deltagelse på nuværende tidspunkt. Mona Lisa har nogle ideer.

Vores eget folkemødevalg bearbejder evaluering og laver indstilling til bestyrelsen deltagelsesomfang, så vi har en holdning til mødet d. 4/9 2019. (Stella: lille korrektion – mødet er 9. april 2019)

7. Temamøde om hjælpemidler – 27/9 – Odsherred
Mail sendt ud 16/9 – Annja og jeg har tilmeldt os.

8. Referat af møde i Handicaprådet d. 14/8 2018
Jytte lægger op til, at Tonny lægger referat og dagsorden fra HR op på facebookgruppen snarest muligt, at Tonny modtager disse. Jytte formidler til bestyrelsen. Denne arbejdsangang blev besluttet.

Under dette punkt opstod drøftelse, af rækkefølgen i behandlingen af henholdsvis HR dagsorden og referat på bestyrelsesmøderne – samt tidsdilemmaet.

Vi har lagt vores bestyrelsesmøder ud fra en beslutning om, at de skal agere formøde til HR-møderne.

Jytte savner og har brug for en struktur, for at sikre opfølgning på punkternes behandling og forberedelsen af kommende punkter og møde. Har vanskeligt ved, at overskue hvordan vi skal få bragt i system/struktur, at vi kan påvirke den førstkommende dagsorden – om det betyder flere møder.

Stella: I Vordingborg udvælger de, de vigtigste punkter fra dagsordenen samt referat og behandler disse på formødet/bestyrelsesmødet. Foreslår tidsfastsættelse på dagsordenspunkter.

Jytte har forsøgt tidsfastsættelse af dagsordenspunkter, men fravalgte dette til dagens møde, i forventning om, at punkterne snildt kunne nås og derudover udskudte punkter. Sådan gik det ikke. Tonny forklarede procedure for udfærdigelse af dagsorden til HR – Desværre fik Jytte ikke skrevet den ned, så det må hun have opfølgning på.

Mona Lisa tilbyder og det blev aftalt, at Mona Lisa laver forslag til struktur, så vi kan opnå vores forståelse af og indflydelse på HR arbejdet.

H1. Dialogmøde – (ansvarlige Mona Lisa og Jessica)
Spørgsmål fra os er tidligere fremsendt til Keth
Spørgsmålene var udarbejdet af handicaprådet



oplæg til
handicaprådet.pptx

Herover oplæg fra dialogholdere

H2. Budgetstatus – v/centercheferne
Thomas Carlsen:

Jytte mangler stadig indsigt i/forståelse for hvordan og hvornår, DH kan gøre deres indflydelse. Under studeringen af dette punkt, er Jytte blevet forskrækket over besparelsepunkter, som hun vurderer kan gå hårdt ud over børn med særlige behov/psykiske handicap på skoleområdet – et område, hvor vi i forvejen oplever mange frustrerede forældre.

Torben Kelm Danielsen:

Bo Gammelgaard:

Så nåede vi ikke videre med dagens dagsorden. Dialogen gik over i drøftelse – hvordan får vi det hele til, at fungere. Øvrige/nedstående punkter udskydes eller behandles på anden måde, med mindre de er naturligt forældede.

Dog: I forbindelse med HR, nævne Tonny, at han havde modtaget infomail fra Jessica, som han vil formidle til kommende HR-møde. Denne info rummede bl.a. oplysning om Carsten som stedfortræder – også i HR. Dette affødte drøftelse af, hvorvidt vi har styr på indstillinger – både til DH og HR, men også dokumenter videregivet af Pia Bakkegaard. Vi har endnu ikke styr på disse dokumenter og Tonny afleverede usb stik til Jytte, med div. fra Pia's tid. Hermed udgår dagsordenens punkt 16.

Næste møde:

Ansvarlig for lokale booking:

Ansvarlig for vand, kaffe-/tebrygning + anretning:

Ansvarlig for indkøb/anretning af snack og frugt:

Ansvarlig for oprydning:

Som nævnt ovenfor, Jytte lægger forslag til mødedatoer op, til ekstra møde. Ellers er næste møde planlagt til 15/11 2018.

H3. Orientering om høring vedr. kateterhjælpemidler

H4. Drøftelse af handicappolitik

H5. Priser på tøj

H6. Akutfunktion til Næstved Kommune

H7. Nyt fra tilgængelighedsgruppen

H8. Nyt fra Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget

H9. Eventuelle emner til næste møde

H10 Eventuelt

9. *Nyt fra udvalgene:

a) Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalget => Mona Lisa + Jessica

b) Børne- og Skoleudvalget => Jytte og Mona Lisa

c) Kultur- og Demokratiudvalget => Tonny – sidder også i fritidsudvalget på handicapområdet.

d) Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget => Martin + Tonny

e) Plan- og Erhvervsudvalget => Tonny

f) Teknisk Udvalg => Til gængelighed – Martin + Jørgis

g) Økonomiudvalget => Alle sammen

10. Nye forslag til dagsorden punkter i HR:

11. Midtvejsdrøftelse i KKR Sjælland den 26. okt. 2018 i Scandic Roskilde

12. Kursus 22. sept. 2018 - En forening i bevægelse, strategi og foreningsudvikling - aflyst.

13. Møde for DH afdelinger i Region Sjælland 1. okt. 2018 i Regionshuset Sorø.

Jytte deltager. Stella har sendt flg. dialogemner – har I yderligere ?

Jeg kunne være særligt interesseret i at der på mødet blev drøftet **snitflader mellem regionen og kommunerne** - fx genoptræning, kommunale akutpladser, (ambulante) behandlinger og opfølgning/opfølgende behandling i kommunerne ...

Det kan fx være endog særdeles vanskeligt at få bevilliget psykologhjælp. Og det selvom sygehusvæsenets læger i forbindelse med at patienten afsluttes i sygehuset anbefaler psykologsamtaler. Kommunen mener

det er en opgave for regionen og regionen/lægen på sygehuset siger at patienten er afsluttet i regionen - sygehusets behandling af patienten er afsluttet - og opgaven derfor ikke længere ligger i regionen. I et konkrete tilfælde har jeg oplevet et forløb hvor jurister i hhv region og kommune efterfølgende strides om hvem der har opgaven og skal betale. Det går der rigtig lang tid med. Og ... det er patienten/borgeren som betaler prisen ved ikke at få den behandling - psykologsamtaler - som vedkommende ud fra en lægelig vurdering skal have, men som hverken region eller kommune vil bekoste. Kommunen henviser borgeren/patienten til selv at opsøge og betale for psykologtimer, fordi det ikke er en del af det tilbud som er i kommunen. Eksemplet er patient med alvorlig og indgribende neurologisk lidelse med psykisk overbygning. Så, på den måde er borgeren/patienten efterladt uden hjælp til at afslutte sit behandlingsforløb, og kan borgeren/patienten ikke selv betale ... er der ingen hjælp at hente.

For tiden afsluttes patienter hurtigere og hurtigere i sygehusene så problematikker i lighed med den beskrevne vil med stor sandsynlighed blive hyppigere - patienten/borgeren risikerer at bliver offer i kampen mellem region og kommune om hvem der skal betale den økonomiske regning.

14. Kursus og formandsmøde d. 3. november 2018 – deadline for tilmelding 1/10 2018

15. Vi har lejet skab nr. 16 i kælderen i Frivilligcenter Næstved.

16. J.f. referat af 7/5 – overdragelse af div. foreningspapirer – hvor står den sag ? (Tonny)

Næste møde:

Ansvarlig for lokale booking:

Ansvarlig for vand, kaffe-/tebrygning + anretning:

Ansvarlig for indkøb/anretning af snack og frugt:

Ansvarlig for oprydning:

**Referat af Samarbejds møde DH-Vordingborg, DH-Faxe, DH-Stevns og DH-Næstved
Mandag den 17. september 2018 kl. 18.00 – 20.00
Næstved Bibliotek, Kvægtorvet 4-6, 4700 Næstved.**

Til stede:

Ingrid Nielsen og Vibeke Svendsen fra Faxe, Winnie Lindner, Helene Hansen, Niels Jørgen Abildgaard, Alf Hansen, Stella Steengaard – alle fra Vordingborg, Jørgis Kobold, Peer Hansen og Jytte Bo fra Næstved.

Dagsorden: (yderligere punkter kan tilføjes)

1) Velkommen og præsentationsrunde

Jytte byder velkommen til samarbejds mødet.

Præsentation deltagere: Ingrid Nielsen og Vibeke Svendsen fra Faxe, Winnie Lindner, Helene Hansen, Niels Jørgen Abildgaard, Alf Hansen, Stella Steengaard – alle fra Vordingborg, Jørgis Kobold, Peer Hansen og Jytte Bo fra Næstved.

2) Valg af mødeleder og referent

Mødeleder: Peer Hansen – referent: Jytte Bo

3) Godkendelse af dagsorden

Ingen tilføjelser

4) Evaluering af Folkemøde Møn

Evaluering – hvad var godt, og hvad gør vi bedre?

Hvad gør vi for endelig afrunding og afslutning af FMM18. Hvem gør hvad hvornår?

Deltager vi igen i FMM? Hvis "ja": Er der noget vi skal aftale inden, noget vi skal inddrage i planlægning. Plan i grove træk - hvem, der gør hvad hvornår

(For så vidt angår indsatsen fra DH Næstved – vi har brug for, at vide vores "udbytte" i relation til Næstvedområdet og dets politikere – for at kunne vurdere på fremtidig deltagelse. Hvordan får vi kendskab til dette ?)

Evaluering:

Alf:

Teltet lå vinkelret på hovedstrøget – god placering, men teltet skulle have været placeret langs hovedstrøget med åbning mod strøget.

Folkemøde Møn havde ikke nummereret standene – man kunne ikke se på kort hvor på Torvet vi var placeret .

Winnie:

God placering på torvet. Men enig i det uhensigtsmæssige i vinklen. Savner stemningen og følelsen af "det sammenhængende og samlede" folkemøde, fordi mødet var spredt over 5 afdelinger.

Der manglede ordentlig vejvisning til de handicappede (biler) som skulle holde oplæg. Der manglende synliggørelse af handicappede toiletter

Gik godt i teltet. Glad for, at vi valgte ikke at have scene om lørdagen.

Alle bestilte ting til teltet var ikke med ved leveringen. (borde, køleskabe m.m. manglede) (skyldtes dårlig kommunikation overfor teltudlejer, som kom under pres på grund af den manglende markering af standplaceringer)

Vagtplanen fungerede fredag og lørdag og man kunne følge med på det praktiske og DH bordet. Det fungerede godt med alle dem udefra, som havde tilmeldt sig standen. Vi havde paller til opbevaring af diverse – derved havde vi orden og ingen våde genstande.

Det kom til, at fungere fredag med Martin, til trods for, at mødet ikke startede som varskoet kl. 8.00

Ingrid: Stande langt fra hinanden i gaden. Enig i, at standen skulle være vendt.

Vibeke:

Kæmpe succes med blindeopgaven – særlig om fredagen, hvor der kun var den ene grundorganisation i teltet ad gangen. Om lørdagen var 2 – 3 organisationer i gang på standen samtidig. Som blind var det svært, at komme rundt til alle områderne. SMS toiletter – kan ikke bruges af blinde – man kan ikke læse skiltene.

Ønske om, at handicapforeninger næste gang er samlet omkring hinanden.

Jørgis:

Uoverskuelig voldsom vagtplan kl. 10.00 – 16.30. Meldte fra af samme grund.

Stella:

Manglede stadeplads plan med nummerering. Placering fin – problemer med vinklen. Et telt blev flyttet hen foran os og ulykkespatientforeningen om fredagen – efter aftale med Lise Lotte (koordinator)- det var u hensigtsmæssigt.

Der var ikke i forvejen planlagt erstatnings handicap parkeringspladser. Det blev dog løst – på foranledning af Stella, som klarede det sammen med kommunen. Ønske om placering af parkeringspladser på sidevejene i stedet for kun i enderne.

For langt til scenen hvor vores indslag skulle afvikles ”blandede bolsjer”

Fint besøg både fredag og lørdag.

Personaleafd. Burde have været lukket lidt af – der var skillevæg med, men deltagere besluttede ikke, at sætte skillevæg op.

Fantastisk at have 2 unge, Ian og Freja med begge dage.

Indkomneevalueringer:

Ønske om, at DH (at DH havde denne stand) var mere synligt. Fint med personaleafdeling i teltet, men dårlig stemning – udtrykt på 2/4 evalueringer. Vi skulle måske tænke lidt på DH skiltningen – en grundorganisation i teltet var tydeligere markeret.

Stella har brugt rigtig meget tid med planlægning – ønsker drøftelse af om det er arbejdet værd fremover.

Niels Jørgen:

Lidt kaos om morgenen – hverken leverandører eller vi vidste ikke hvor teltet var – havde ting i bilen – problematisk at køre i området.

Martin fik ikke så meget besøg på grund af tidspunktet kl. 8.00 – alle spiste morgenmad/fik rundstykker på det tidspunkt. Ikke noget at gøre ved standen før efter 9.00 – alle spiste.

Savnede afmærkning af pladser/nummerering også af hensyn til teltleverandøren som skulle bruge beton til tøjring af telte.

Fredagen gik fint – man kom i snak med de unge mennesker, som kom forbi. Brugte ”kender du nogen der har ADHD” som indgangsvinkel. Mindre interesse om lørdagen.

Savnede "gader" med telte med front mod hinanden. Nikker genkendende til problematik om handicap parkering og toiletter.

Helene:

Var ikke til stede. Har støttet Stella i planlægningen. Ian er bedt om, at sende evaluering – mundtlig via Helene. Ian (autisme) havde meldt sig frivilligt – tryk ved Stella. Synes at VISP indslaget var endnu bedre end sidste år. Lørdagen var også fin, men trist med regn. Gode dage – lørdag oplevedes mere forvirrende. Winnie erkender, at alt var pakket for langt væk fra fredag til lørdag og der opstod forvirring, da VISP kom samtidig med udpakning/flytning af grej.

Nydt, at kunne deltage, men har været mærket flere dage efter.

Jytte:

ADHD foreningen: Rigtig god oplevelse. Blev taget rigtig godt imod, til trods for manglende tilmelding forinden. For beslutning om deltagelse til næste år (udbytte/relevans/målrettet indsats med ressource) behøver vi kendskab til: Hvor mange skoler i Næstved området der er inviteret/deltager. Skoler deltager på baggrund af alm. offentliggørelse af Folkemødet. Det blev klart, at skoler kun bliver inviteret direkte, hvis nogen inviterer dem.

I ADHD foreningen Næstved har vi en oplevelse af, at skoler er svære "at råbe op" - Mange skoler planlægger aktiviteter – inden sommerferien. Folkemødet Møn inviterer ingen skoler. Risiko for dobbelt invitation – eks. Autismeforeningen og ADHD foreningen. Børn og Unge netværket inviterer skolerne i Vordingborg.

DH Næstved:

Vi var nye – havde ikke tilstrækkelig ide om, hvordan det foregik i praksis – til kommende nye, bør det uddybes. Derfor vanskeligt, at byde ind med vagter. Medlem sprang fra, da hun modtog vagtplan med praktisk arbejde fra kl. 10.00 til lukketid.

Ideer til forbedring:

Personaleafd. burde have været afskærmet – man valgte, at det ikke skulle være afskærmet.

Vi skal finde på noget andet til scenen – noget mere fængende. "Blandede bolsjer" folk gik – oplægget kunne ikke fastholde tilskuerne. Der var for langt til scenen. Oplæggene før og efter på "Blandede bolsjer" var aflyst. Der skal findes noget, der taler mere til de unge. Event i teltet skal gøre de unge fysisk aktive og deltagende. VISP prioriterede dette højt.

Høreforeningen vil gerne være med i DH teltet til næste år.

DH placeringen er vigtig.

Større telt – hvor flere (mange) grundorganisationer kan være samtidig. – Dog flertal om, at alle handicaporganisationer ikke skal placeres samlet, ellers er vi med til, at fastholde befolkningen i at vi er særlige/ikke som alle andre. Ingen grundorganisationer blev afvist i, at få standplads hos os.

5) Økonomi v/ Winnie Lindner

a) Drifts-/Aktivitetspuljen

Folkemøde Møn: Budget 24.000 kr. – resultat 24.28x,-

Udgifter til samarbejds møde afholdes af fælles budget - Winnie.

6) Kursus 22. sept. 2018 - En forening i bevægelse, strategi og foreningsudvikling

Invitationer, tilmeldinger mm.

5 tilmeldte. Stella foreslår, at aflyse – vi kan ikke nå op på 15. Stella aflyser.

7) Fremtidig kursusaktivitet – herunder kursus og formandsmøde d. 3. november 2018

www.handicap.dk/lokalafdelinger/kurser/kurser-og-formandsmoede-2018/

Punkt til formandsmødet – at der bliver tydeligtgjort – hvordan spillehalsmidler fordeles – hvordan søges disse midler – hvornår kommer vejledning til ansøgning.

Stella kontakter Vita for en dagsorden for formandsmødet.

8) Møde for DH afdelinger i Region Sjælland 1. okt. 2018 i Regionshuset Sorø
(Er der fælles forslag til emner, der skal drøftes på dette møde i dialogen med regionsrådsformanden)

Fokus på, at der laves referat. Det blev sagt på foregående møde, at der blev lavet referat, men det blev der ikke.

Stella: snitfladeproblemer – dem der ligger imellem region og kommune. Afsluttet et i regionen, men kommunen gør ikke noget – overtager ikke opgaven.

Flere og flere patienter bliver tidligere og tidligere udskrevet.

Der blev sidst drøftet om der er brug for et regionalt handicapråd. Det var der stemning for. Midtiby og formanden fra Sorø ville arbejde videre med den ide.

9) Midtvejsdrøftelse i KKR Sjælland den 26. okt. 2018 i Scandic Roskilde (en repræsentant for handicaprådene)

Det regionale dialogforum. Rammeføtterne er lavet 2 årige – derfor midtvejsmødet.. En repræsentant for hvert handicapråd kan deltage – spørg i HR.

10) Andet vi vil samarbejde om? Plan for foråret?

Vi har tidligere talt om

- a) Kursusaktivitet . *Udskydes til næste fællesmøde*
 - b) Arrangementer (arrangeret af andre), fx Folkemøde Møn *Skal vi deltage i Folkemøde Møn næste gang – udskydes til næste møde.*
 - c) Borgermøder, åbne (arrangeret af DH-afdelinger) *Ingen aktuelle – der mangler penge. Ønske om emner "tabt arbejdsfortjeneste – merudgifter"*
 - d) Indstilling af kandidater til at repræsentere DH (flerkommunale og regionale repræsentationer) *Der er ikke nogen aktuelle muligheder/behov.*
 - e) Gensidig information *Ingenting.*
- Andet / mere?

11) Evt.

Næste møde: Handicaptolletter – sms – er de indrettede til ældre og blinde.

Skal vi lave kurser sammen fremover.

Ulykkepatientforeningen og polioforeningen har etableret sanghold i Vordingborg. Alle er velkomne.

12) Planlægning af næste møde.

Arrangør, som står for: lave dagsorden, lave mødeindkaldelse, forberede mødeleder, lave referat, sende referat ud og forplejning er Faxe. Mødet er udvidet med 30 min., da det var svært, at nå igennem hele dagsordnen.

Næste møde er: Tirsdag d. 9/4 2019, kl. 17.00 – 19.30. Sted oplyses senere.

For referat: Jytte Bo – formand DH Næstved.

Bilag:

- Kursusbeskrivelse til kursus 22. sept. 2018 - En forening i bevægelse, strategi og foreningsudvikling

Referat af bestyrelsesmøde DH Næstved

mandag, d. 6. august 2018, kl. 18.30 – 21.00

Frivilligcenter Næstved, Farimagvej 16, 4700 Næstved

Til stede: Peer Skjold Hansen, Stella Steengaard, Martin Grangaard, Jørgis Kobold og Jytte Bo

Afbud fra: Mona Lisa Serritslev, Jessica Rohde og Annja Hansen.

Faste punkter er markeret med stjerne.

Dagsorden:

1. *Valg af ordstyrer: *Stella*
2. *Valg af referent: *Jytte*
3. *Godkendelse af dagsorden: *vi aftaler, at indlede med punkt 8 – herefter dagsorden som følger*

4. Genopfriskning af formålet med DH og DH Næstved (5 min.)

Dette punkt er med, fordi jeg oplever, at have brugt for meget energi på ting der ikke har med vores formål, at gøre – noget nødvendig (persondataforordningen) og andet Inspirationsdagen. Hertil var Peer og jeg ved at indlede en drøftelse på handicaprådsmødet d. 7/5 – en skeling til om noget skulle/blev behandlet i handicaprådet eller udsatterrådet.

Formålet med DH-afdelingen er at formidle samarbejdet mellem DH's medlemsorganisationer på kommunalt plan og søge at fremme fælles interesser.

DH-afdelingens kerneopgave er at søge indflydelse på de politiske beslutninger i kommunen, som vedrører handicapområdet.

Udsatterådets opgaver:

Udsatterådet rådgiver Omsorgsudvalget og Kommunalbestyrelsen i politiske spørgsmål vedrørende socialt udsatte borgere. Udsatterådet kan tage spørgsmål af mere generel karakter op til drøftelse og komme med forslag og initiativer.

Jeg tænker:

Man behøver ikke, at have et handicap for, at være udsat – men man er i risikogruppe for at være udsat, hvis man har et handicap.

Jeg læser:

Handicaprådet er et lovpligtigt råd.

Udsatterådet er ikke lovpligtigt, men nedsat efter ønske fra kommunalbestyrelsen.

Det betyder i teorien, at Udsatterådet kan nedlægges hvad øjeblik det skal være.

Tony ved ikke om man som altid vil være udsat, fordi man har et handicap.

Mit ønske er blot fremtidigt fokus på vores formål og at emner der har relevans for Handicaprådet ikke flyttes til Udsatterådet.

5. Orientering, drøftelse og afslutning af sag om Inspirationsdag, DH og DUOS (15 min)

Diverse fra facebook opslag vedr. ovenstående:

Stedet: Frivilligcenter Næstved anfægtes. Stedet havde jeg forud for bestyrelsesmøde 6/6 booket til de kommende møder. Den gang forklaret – at det alene er fordi, det er min hensigt, at mængden af aktive bestyrelsesmedlemmer skal øges – og så kan vi ikke være på Engvej.

Flertal eller ikke: Det blev aftalt på bestyrelsesmødet at jeg skulle lave alternativ udkast og den øvrige bestyrelse afgøre hvilket udkast, der skal sendes.

Jeg tænkte – hvis den fulde bestyrelse skal stilling til den ene eller den anden mail – så skal de vel også have haft muligheden for, at tage stilling til slet ikke, at sende

Hvordan gør vi fremover – det er vigtigt, at alle tilkendegiver deres stemme og holdning.

Hvad gør vi nu – hvordan gør vi fremover – vi er heller ikke fuldtallige i dag.

På mødet blev truffet beslutning om:

At alle bestyrelsesmedlemmer – også dem der ikke kan komme/kommer til bestyrelsesmødet har lejlighed til, forinden eller under mødet, at komme med kommentarer til et dagsorden punkt. (hvis ellers jeg har overholdt aftale om fremsendelse af dagsorden en uge forinden mødet – det vil jeg tilstræbe)

At vi derfor må være tro om en beslutning truffet på et bestyrelsesmøde – uanset antallet af fremmødte.

En enig bestyrelse traf herefter beslutning om, at Jytte's udkast til mail til DH skulle afsendes.

6. Mentorordning til formandsposten – orientering. (5 min)

Stella kunne ikke opnås som mentor via DH's mentor ordning.

Jeg har som aftalt klargjort kontrakt med Stella.

6. Folkemøde Møn – 24. og 25. august 2018 – orientering. (10 min)

Udvalget:

Jørgis foreslår, at formidle vores deltagelse i Folkemødet via Nyhedsmail fra Frivillighedscentret og derved opfordre eventuelle passive grundorganisationer til deltagelse.

Jørgis ringer og spørger om vi kan få noget på hjemmesiden – som kan få andre med og aktiveret.

Jørgis har endnu ikke undersøgt dette – hun følger op i morgen.

Ellers er vi blevet enige om, at vi i år, så flest muligt alene besøger eller tager vagt på Folkemødestanden, for at se hvad det er og om vi kan inspirere flere grundorganisationer til at deltage til næste år.

Jørgis deltager lørdag fra 10.00 til 17.00 som hjælpende hånd på standen.

Martin kigger forbi fredag fra morgenstunden.

Jytte på vegne ADHD foreningen er blevet forhindret d. 24/8 – hvorfor tanke om "tipskupon" med spørgsmål om ADHD opgives.

Jytte vender tilbage om evt. vagt lørdag d. 25/8.

Mail fra Winnie DH Vordingborg m/forløbige vagtplaner og program er videresendt til samtlige i dag. Præcist placering kendes endnu ikke.

7. Facebook administrator

På mødet d. 7/5 sagde Jessica ja til, at være facebook administrator og ansvarlig. Det vil bl.a. sige lægge relevant information og artikler op. Jeg oplever, at Jessica af flere årsager ikke har været aktiv i denne rolle. Der var ingen andre der bød ind på opgaven d. 7/5. Jeg bliver i tvivl om Jessica har følt sig presset. Jeg har fundet en ung mand fra ADHD foreningen som godt vil påtage sig denne rolle – hvad siger bestyrelsen til dette ?

Accept fra bestyrelsen – Jytte orienterer Jessica

8. Dagsorden for møde i Handicaprådet d. 14/8 2018

H1. Dialogmøde – har vi spørgsmål til dialogmødet ? (ansvarlige Mona Lisa og Jessica)

Spørgsmål fra os er tidligere fremsendt til Kaith

Tony har herudover sag om flygtning, som er handicappet – den sag vil han gerne have vendt – hvordan man griber det an - lige vilkår med andre.

Hvordan bliver borgerne mødt, når man møder op i jobcenteret – indlevelse ?

Martin sag om aktiveret person, hvis kontrakt er udløbet – som på 3. måned ikke får penge.

H2. Budgetstatus – v/centercheferne

H3. Orientering om høring vedr. kateterhjælpemidler

Handicaprådet har uændret kommentarer.

H4. Drøftelse af handicappolitik

Handicapkonventionen skal være indarbejdet + de handicappolitiske grundprincipper ? og værdighed i løsninger.

I tilgængelighed i relation til elevatorer – Vi opfordrer til, at vurderere det konkrete behov og dispensere fra bygningsreglementets minimumregler og dermed fremtidssikre.

Hvordan finder vi ud af, om vi når de mål vi gerne vil nå – findes der handleplan for handicappolitikken ?

H5. Priser på tøj

Hvornår er budgettet drøftet i DH Næstved ? Budgettet er godkendt. Budgettet er gældende for en 4 årig periode. Med nye ca. tkr. 100 hvert år.

Tony lover, at fremtidige budgetter fremlægges for bestyrelsen i DH Næstved sammen med den øvrige dagsorden. Huskes til næste års budget.

H6. Akutfunktion til Næstved Kommune

Hvad handler det om ?

Emne fra Pia's tid. Pia har sendt spørgsmål til Tonny – hvordan det nye er implementeret ? Der forventes svar på disse spørgsmål ved mødet.

H7. Nyt fra tilgængelighedsgruppen

Beløbet, som tilgængelighedsgruppen kan disponere over er tkr. 100 (tkr. 100 er forhåndsbrugt sidste år) Stella foreslår, at dette beløb anvendes på tilgængelighed i forbindelse med div. EU og folketingsvalg. Nogle af disse penge er allerede øremærket.

Vi vil ikke acceptere dårligt nyt – handicapforhold, der ikke lever op til standarder. Jessica og Tony sidder i tilgængelighedsgruppe.

H8. Nyt fra Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget

Mødet afholdes samme dag.

H9. Eventuelle emner til næste møde

Martin ønsker, at handicap parkeringspladser bliver gennemgået igen – der er alt for mange pladser med uhensigtsmæssige forhold. Skal oversigten revideres.

Har du punkter – læg det i facebook (bestyrelse) inden mødet.

Klage til borgmesteren – ikke tilfreds med, at det er centerchefen der svarer, så fungerer systemet ikke. Man har måske allerede klaget til centerchefen og har brug for den politiske holdning til en klage.

H10 Eventuelt

Det påpeges, at dagsordner til og referater af møder i Handicaprådet skal på forvaltningens hjemmeside.

Tony har sendt mail til Keth Taarnby, at link og dokumenter i det fremsendte, ikke kan åbnes. Ovenstående er en nødvendighed for, at DH Næstved kan forberede sig.

Resterende dagsordenspunkter nåede vi ikke – der vil blive samlet op på næste bestyrelsesmøde som er:

Næste møde: Mandag, d. 24/9 2018 (HR-møde 2/10 2018), kl. 18.30 – 21.00 i Folkerummet

Ansvarlig for, at hente nøgle: Jørgis

Ansvarlig for vand, kaffe-/tebrygning + anretning:

Ansvarlig for indkøb/anretning af snack og frugt:

Ansvarlig for oprydning:

Referat Dagsorden bestyrelsesmøde DH Næstved

onsdag, d. 6. juni 2018, kl. 18.30 – 21.00

Engvej 18, 4700 Næstved

Til stede: Martin Grangaard, Tonny Ploug, Stella Steengaard, Mona Lisa Serritslev, Jørgis Kobold, Peer Hansen og Jytte Bo.

Afbud fra: Annja Hansen og Jessica Rohde

Dagsorden:

1. *Valg af ordstyrer: Stella
2. *Valg af referent: Jytte Bo
3. *Godkendelse af dagsorden - godkendt

4. Mentorordning til formandsposten

Stella indgår ikke i DH's mentor korps. Jytte vil derfor ikke kunne være sikker på, at opnå Stella som formandsmentor. Hvis det kan opnås, så tar Jytte Stella som formandsmentor – hvis ikke, udnytter Jytte bestyrelsens godkendelse af betaling af Stella, som konsulent med betalt transport og udarbejder kontrakt.

5. Hvordan håndterer vi referater af bestyrelsesmøder og godkendelsesprocessen ?

Referat skal udfærdiges og udsendes senest 1 uge efter mødet.

Referat af bestyrelsesmøde sendes ud til godkendelse med mail.

Bestyrelsen har 7 dage til, at komme med kommentarer "svar alle"

Efter de 7 dage, bliver referatet tilrettet og lagt på DH Næstved's hjemmeside og bestyrelsens facebook gruppe, som godkendt referat.

Spørgsmål til hvorfor vi bruger facebook – bekymring om risiko. Stella meddeler, at det er DH's opfordring - se Afdelingshåndbogen.

6. Hvordan sikrer vi, at alle kan læse de dokumenter, der bliver lagt op – er det kun via facebook, at dokumenterne ikke kan læses.

Mona Lisa undersøger selv og hvis ikke det lykkes, så genskabes dagsordenspunktet.

7. Kommende møder: + datofastsættelse af DH-Næstved's årsmøde med ansvarsfordeling. Jeg kunne godt tænke mig ekstra møde snart.

Vi opnår ikke noget ekstra møde – der kan ikke findes dato, hvor størstedelen af bestyrelsen kan deltage.

Mandag, d. 6/8 2018 (HR-møde 14/8 2018), kl. 18.30 – 21.00

Ansvarlig for, at hente nøgle: Jørgis

Ansvarlig for vand, kaffe-/tebrygning + anretning: Jørgis

Ansvarlig for indkøb/anretning af snack og frugt: Martin tar kage med

Ansvarlig for oprydning: Fælles

Mandag, d. 24/9 2018 (HR-møde 2/10 2018), kl. 18.30 – 21.00

Ansvarlig for, at hente nøgle: Jørgis

Ansvarlig for vand, kaffe-/tebrygning + anretning: Jørgis

Ansvarlig for indkøb/anretning af snack og frugt: Jørgis

Ansvarlig for oprydning: Fælles

Torsdag, d. 15/11 2018 (HR-møde 26/11 2018), kl. 18.30

Ansvarlig for, at hente nøgle: Jørgis

Ansvarlig for vand, kaffe-/tebrygning + anretning: Jørgis

Ansvarlig for indkøb/anretning af snack og frugt: Jørgis

Ansvarlig for oprydning: Fælles

Alle møder afholdes i Folkerummet, som er reserveret i tidsrummet kl. 17.30 – 22.00.

Tonny tjekkede op på, at datoerne er ok i forhold til at vi kan nå, at have modtaget dagsorden.

Lægges ind som begivenhed på face og på hjemmeside – tænker løbende vil jeg indtil alt grundlæggende er på plads – tilstræbe hyppigere møder.

Dato for årsmøde:

Mandag, d. 4/3 2019 – kl. 18.30

Bestyrelsesmøde forinden kl. 16.00 – Jørgis har noteret i kalenderen, at hun skal booke folkerummet.

8. Forslag om indkøb af papkrus og paptallerkener, så vi ikke har så meget oprydning efter møder i Frivilligcenter.

Forslag godkendt. Jørgis køber ind.

9. Evt. forslag om leje af skab i Frivilligcenter Næstved til opbevaring af materiale.

Der er enighed om, at leje et skab. Jørgis lejer skab til foreningen.

10 Persondataforordningen - DH og os.

Underskrift på samtykke – hvad gør vi med andre – har vi en liste med medlemsmails/kontakter – vi skal også bruge når vi skal sælge os selv ind på deres møder.

Vi skal ind på foreningernes hjemmeside og finde den opdaterede kontakt.

Tonny har en liste, man kan tage udgangspunkt ud fra

Alle tilstedeværende udfyldte samtykkeerklæring.

Jytte sørger for fremsendelse inden 25/6 2018

Jytte sørger for indhentning af samtykkeerklæringer fra øvrige personer med tillidsposter j.f. vores hjemmeside.

Spørgsmål til Tonny om der ligger medlemsdata i de dokumenter, som Tonny har fået overdraget fra Pia. Nogle billeder slettes, men ellers ligger ingen data.

Der er ikke helt klarhed over instrukser fra DH – vi følger op.

11. Har Tonny og Jessica fået styr på div. Foreningspapirer j.f. referat af 07.05.2018 -

Nej – Tonny sørger for, at det bliver bragt i orden inden næste bestyrelsesmøde.

12. Persondataforordningen – os – er behandlet under punkt 10.

13. Opfølgning – Skriv til DH om Inspirationsdag – jeg indstiller til, at vi lader den ligge i denne omgang. Mona Lisa har lavet udkast. Drøftes.

Tonny godkender tonen – han finder tonen passende.

Stella tænker, hænger mål og middel sammen ? Mener, at løbet er kørt.

Martin mener, at tonen er på plads. Han mener, at Nicolaj burde have opbakning til sin del af arbejdet overfor DH i denne sag.

Mona Lisa fastholder synspunkt om, at meldingen skal sendes.

Stella mener, at det er grundorganisationerne, der kan gøre en forskel for, at lignende ikke sker igen.

Jytte kunne godt tænke sig, at få lov til, at modificere sproget

Vi blev enige om, at Jytte laver nyt udkast som sendes til høring – den øvrige bestyrelse afgør ved afstemning, hvilket mailudkast, der skal sendes.

14. Arbejdsgange – beskrivelse og ansvar i DH – *Udskydes*

15. Mine ønsker og forventninger – jeres ønsker og forventninger til det fremtidige arbejde/samarbejde – *Udskydes*

16 Mine ønsker til DH Næstved og sammensætning - *Udskydes*

17. *Nyt fra Handicaprådets møde d. 7/5 2018

A) Nævnt på HR-mødet 7/5 18 - Afbureaukratisering for forældre til børn med handicap – sag A26-1-17 Børne- og Skoleudvalget – læser tilbagemelding i nov. Hvor står den sag ? (Mona Lisa)

Tonny har modtaget mail i dag 6/6 2018 fra Thomas Carlsen – udkast til brev som Tonny i rolle af formand for HR skal underskrive og sende til liste som Thomas Carlsen er i besiddelse af.

Tonny videresender mailen til alle og Jytte ser hvad vi kan gøre.

Vi nåede ikke flere af dagsordenpunkterne på mødet. Det blev aftalt, at Jytte kigger på de resterende dagsordenpunkter og ser om nogle kan behandles over facebook eller mail. Hvis ikke, udskydes de til næste møde.

Næste møde:

Mandag, d. 6/8 2018 – kl. 18.30 – 21.00 i Frivilligcenter Næstved, Farimagsvej 16, Næstved – tilmeld eller frameld under begivenhed på facebook DH Næstved (bestyrelse).

Ekstraordinært bestyrelsesmøde DH Næstved

Mandag, d. 7. maj 2018, kl. 18.30 – 21.00

Møderummet, Næstved Bibliotek

Til stede: Stella Steengaard, Tonny Ploug med hjælper, Jessica Rohde med to tolke, Mona Lisa Serritslev, Jørgis Kobold og Jytte Bo Nielsen

Afbud: Annja Hansen, Peer Hansen og Martin Grangaard (telefonisk kontakt til Martin under mødets pkt. 4)

Referat:

1. Valg af ordstyrer: Stella

2. Valg af referent: Jytte

3. Eventuelt tilføjelse af punkter til dagsorden – Dagsorden blev godkendt.

4. Behandling af forberedte emner:

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ?

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ?

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ?

Jytte:

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ? *at have indflydelse, udføre konkrete kortvarige opgaver, når alle lever op til foreningens formål og ansvar og ikke mindst eget ansvar.*

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ?

Specifikke, kortvarige og konkrete opgaver

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ? *Kun det sociale.*

Jørgis:

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ? *Får ny indsigt/læring og herefter komme med input*

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ?

Praktiske opgaver

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ?

Mødet i Vordingborg tændte energien.

Tonny:

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ? *Vigtigt af der er en bestyrelse, at der er plads til alle, indsigt og medindflydelse – ordentlig kommunikation*

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ? *Viden med mange års arbejde i Handicap og bestyrelsesarbejdet – Kæphest: tilgængelighed. Vil kun komme til møderne og vil ikke have tung post. Orienterer fra Handicaprådet*

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ?
Samarbejdet – også det Tonny havde med Pia. Det sociale og en god tone.

Jessica:

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ? *Medindflydelse og påvirkning*

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ?

Teoretisk – papirarbejde – god til korrespondance – hjemmeside ? Dialogen – kendskab til hørehandicap.

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ?

God kommunikation på mail og facebook – generel pæn tone i bestyrelsen, men har overvejet min plads i DH – samarbejd er nødvendig.

Martin:

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ? *Indflydelse og indsigt.*

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ?

Kendskab til tilgængelighed og bestyrelsesarbejde.

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ?

God dialog. (Har deltaget i eet bestyrelsesmøde.)

Stella:

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ? *Her – at få ting til at gro og at ske.*

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ?

*"Nabohjælp" – støtte omkring organisation. Formandsmentor (der skal aftales kørepenge)
 Stella er god til, at se/spotte folks ressourcer.*

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ?

Der lydhørhed for det Stella kommer med og kan godt lide at få lov til, at byde ind. Positiv tilgang til, at udnytte Stella's viden.

Mona Lisa:

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ? *Medindflydelse og kunne påvirke*

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ?

se muligheder i løsningsarbejde – god til, at få ideer og hvordan det udføres i praksis. God til at engagere sig, men også holde igen.

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ?

Blev tændt af mødet i Vordingborg. Generel god tone.

Konklusion:

Der er/vi er mange ressourcer, vi skal bare finde ud af, at fordele opgaverne mest hensigtsmæssigt. Stella fremhæver mulighederne og foreslår, at fordele opgaverne imellem os.

Mona Lisa spørger til Nikolaj, som hun har set er på maillisten – Forklaringen på dette er: vi har forsøgt – flere af os – at genhverve Nikolaj, men han holder fast.

5. Vi har ingen formand - hvordan håndterer vi dette ?

Vi skal finde en midlertidig formand frem til næste årsmøde. Der er samlet opbakning til Jytte. Jessica mener, at der er brug for en formand – der er brug for, DH Næstved, som inspirationskilde til Handicaprådet.

Formandspostens opgaver fordeles:

- Administration af div. foreningspapirer – Jessica (samarbejder med Tonny om, at genskabe system og papirer)
- Regnskab – laver DH centralt
- Formand – Jytte Bo
- Yderligere opgaver fordeles ved kommende bestyrelsesmøde.

6. Hvordan kan DH-Næstved køre videre frem til næste årsmøde ?

Det kører videre under den konstruktion, som er nævnt under punkt 5.

7. Hvor er foreningens aktiver placeret ? Hvem kan disponere ? Hvem skal disponere ?

Midlerne er placeret centralt i DH og udbetalinger kan ske ved attestation fra formanden.

8. Hvem tager ansvar for hjemmeside ?

Stella påtager sig redaktør rollen. Stella sender referatet om formandsskifte, til DH. Der oprettes fast formandsmail. (Stella)

9. Hvem tager ansvar for facebook ?

Jessica vil gerne overtage ansvaret for facebook.

Næste bestyrelsesmøde møde er 6. juni 2018

Samlet overblik over de stillede spørgsmål – ressourcer og ønsker:

Alle var enige om, at vi skal passe på os selv og hinanden i bestyrelsesarbejdet og dermed være rummelige.

Hvad kan du lide ved bestyrelsesarbejde ?

At have indflydelse, udføre mindre konkrete opgaver, at få indsigt, få ting til at gro og ske, god kommunikation, plads til alle, alle kan byde ind.

Hvad kan du selv byde ind med i relation til de opgaver en formand/bestyrelse har ?
(ressourcer)

Kendskab til tilgængelighed - udførelse af praktiske opgaver – papirarbejde – dialogen - se muligheder, løsninger og ideer – se hvordan ting gøres i praksis – engagement – få ting til at gro – påtagelse af begrænsede opgaver – ”nabohjælp” – kendskab til det organisatoriske – formandsmentor – viden om handicap.

Hvad har virket godt for dig, i den korte periode, DH Næstved har fungeret ?

At kunne bruge Stella i opbygningen af og arbejdet i DH Næstved – Mødet (samarbejdsrådet) i Vordingborg gav energi, tro og engagement – god kommunikation – det fungerer godt med facebook og mail – god tone – det sociale

Referat fra bestyrelsesmøde DH Næstved den 25. april 2018 kl. 18:30 – 21:00, Engvej 18, 4700 Næstved

1 Godkendelse af dagsorden: Vedtaget tilføjelser til dagsorden: Valg af ordstyrer blev 1A – Valg af referent 1 B – disse er fremover fastepunkter på dagordenen.

Tilføjet punkt 3A: Nyt fra øvrige bestyrelsesmedlemmer. Dette som fast punkt fremover. Punkterne med prikker blev lavet om til bogstaver for at referent og øvrige kunne orientere sig.

2 Fremmødte: Jørgis, Martin en smule forsinket, Pia, som gik før tid, da hun forlod bestyrelsen i utide, Tonny, Jessica, Jytte og Mona Lisa

3 Opfølgning fra sidste møde 20. marts 2018: Ingenting

Nyt fra formanden: Nikolaj træder ud af bestyrelsen. Hvorfor?, dette ville Pia orientere om under punkt E (Inspirationsdagen). Pia valgte ligeledes at træde ud. Grundet at hun ikke fandt glæde i arbejdet som formand.

3A Nyt fra øvrige: Mona Lisa meddelte, at hun havde talt med Nikolaj og hans udmeldelse havde fået det sidste skub, da Pia havde ringet til ham og skældt ham ud for at blande os andre i bestyrelsen ind i sagen om Inspirationsdagen.

Punktet 4E debatten om Inspirationsdagen blev taget her. Hvor alle med undtagelse af Pia var enige i at Nikolaj havde gjort det helt rigtige i at informere og spørge os andre i bestyrelsen ved mødet i Vordingborg. Alle med undtagelse af Pia fandt det helt i orden at Mona Lisa havde slået et kritisk indlæg op på egen forenings facebookside.

Besluttet: *At samarbejde og kommunikation i bestyrelsen er tæt og at man orienterer hinanden om væsentlige ting, der vedrører DH, ting man undres over, henvendelser udefra etc. gives videre til gruppen på facebook og eller mail. – *Kommer der noget, som der skal tages stilling til, lægges det op på facebook og eller mail. – *Hvis der kommer noget, som ikke kan vente til næste bestyrelsesmøde indkaldes til et hurtigt møde. - * Disse overordnede ting gælder også formanden, der orienter og inddrager den øvrige bestyrelse. En formand sender ikke breve og lignende ud af huset på vegne af DH Næstved uden bestyrelsen i det mindste er orienteret.

Jytte: Skal vi lave et skriv til DH? - *Ja – Martin, Jytte og Mona Lisa udfærdiger forslag, der fremlægges bestyrelsen inden det sendes.

**** Her meddeler Pia at hun går. Tonny spørger om hun ikke skal være med mødet ud og hun svarer at det klarer vi jo fint selv. ****

Alle er lige lidt meget overrasket og der holdes PAUSE.

Tilbage igen besluttet, at vi frem til næste bestyrelsesmøde 6.6.2018 prøver at høre, om der er folk der kunne tænke sig, at være med i DH.

Tonny meddeler DH centralt at Pia er gået. Samt meddeler Pia at alt materiale, hun har liggende fysisk og på nettet sendes til Tonny. Tonny bliver sat på til at modtage mails fremadrettet (kontaktperson) til ny formand er på plads.

Jytte skriver mail til Pia og anerkender hendes fratrædelse som formand på bestyrelsens vegne og hvis hun har noget liggende at sende det til DH Næstved.

Alle enige i at høre om Nikolaj vil overveje at vende tilbage til bestyrelsen og at vi alle ønsker ham som formand. Dette bringer Mona Lisa videre telefonisk. Og evt Jytte ringer senere.

Martin vil gerne lige høre, hvem vi er. Da flere mødte ham til mødet i Vordingborg hilser Tonny og Jessica på.

Martin selv er næstformand for scleroseforeningen Næstved/Vordingborg – har servicehund, med denne deltager han aktivt i folkemødet Møn. Sidder i bestyrelsen i de 2 sclerosehospitaller. Suppleant i frivilligcentret Næstved og kender Jørgis godt.

**** PAUSE slut ****

4 Hvad skal vi nå.

4A Handicaprådet ved Tonny: Alle i DH's bestyrelse er velkomne til mødet mandag den 7.maj. Det er en halv times tid og de der har lyst er velkommen til at være med til formødet, der begynder kl. 15.00 – 15.45.

Tonny: Opfordring til at komme med input til den nye Handicap og Psykatripolitik – Jytte: Ja, for den skal gerne kunne afspejle sig i en revidering af handicappolitikken i forhold til målsætning.

4B....

4C. DH handleplan. Udskydes til næste møde

4D. Jytte bemærker der er en disharmoni i forhold til udvalgene i kommunen og så lagkagen, der viser fordelingen. Tonny gør sit bedste for at få placeret, dem rigtigt. Beslutter at vi må have en oversigt.

Til at følge udvalgene blev fordelingen:

* Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalget => Mona Lisa + Jessica

* Børne- og Skoleudvalget => Jytte og Mona Lisa

* Kultur- og Demokratiudvalget => Tonny – sidder også i fritidsudvalget på handicapområdet.

* Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget => Martin + Tonny

* Plan- og Erhvervsudvalget => Tonny

* Teknisk Udvalg => Til gængelighed – Martin + Jørgis

* Økonomiudvalget => Alle sammen

4F tilbagemelding fra foredrag i Vordingborg udskydes.

4G Aktiviteter vi ønsker at søge tilskud til udskydes

4H Emner fra Jytte:

a+b) SAMARBEJDE med de andre afdelinger blev besluttet i enighed: Ja til samarbejde. Ja til at deltage i folkemøde Møn. Ja, til fælles underskudspulje. PÅ forhånd ved Tonny og Jessica de er forhindret i folkemødet Møn. Jytte skriver til Stella og meddeler dette - * Jytte foreslog udvalg omkring folkemøde Møn består af Martin, Jørgis og Jytte indtil videre. - * Samarbejdet med de øvrige afd. Er sat til et møde den 17.09.2018. Næstved står for og Jytte booker folkerummet i frivilligcenteret. Martin tager dette med på næste møde i frivilligcenteret.

c)Flere aktive medlemsorganisationer udskydes

d) Opfølgning - fremsendelse af dagsorden og referat fra Handicaprådet – Tonny har rykket Keith

e) Retssikkerhed som punkt på dagsorden til Handicaprådet – Er kommet på dagsorden

f) Opfølgning "Henvendelse til borgmesteren" – Jytte og Mona Lisa følger op på, så det kan forelægges til et senere Handicaprådsmøde. OG en fodnote, til tilgængelighedsudvalget – Martin: Er der taget højde forebyggelse af tilgængelighed til elevatorer: de nye kørestole svært ved at være der i længden - + Jessica der påpeger at ved elevatorproblemer og man trykker stop, så kan en døv jo ikke høre højtaleren.

g) afviklet under punkt 4D.

5 Eventuelt. Jessica er valgt ind i PIU Patientinddragelsesudvalget.

6 næste møde den 6.06.2018 på Engvej

En god dag

Mona Lisa

10. april 2018

Referat af fælles Samarbejds møde Nordenstrøms

Tirsdag den 10. april 2018 kl. 16.30 – 19.00
Hollænderhaven, Fuglebakken 3, 4760 Vordingborg

1) Velkommen og præsentationsrunde

Stella byder velkommen til samarbejds mødet.

Præsentationsrunde deltagere: Jytte Bo Nielsen DH- Næstved, Nickolaj Højholt DH- Næstved, Jørdis Kobold DH-Næstved, Martin Grangaard DH-Næstved, Mona Lisa Serritslev DH-Næstved, Ole Gjermandsen DH-Stevns, Filip G. Nielsen DH-Stevns, Alf Hansen DH-Vordingborg, Winnie Lindner DH-Vordingborg, Helene Hansen DH-Vordingborg, Stella Steengaard DH-Vordingborg.

2) Valg af mødeleder og referent

Mødeleder: Stella Steengaard, Referent: Helene Hansen

3) Godkendelse af dagsorden

Det har været svært for nogle at printe den tilsendte fil. Dagsorden vil altid ligge på DH Vordingborgs hjemmeside under kalenderen og i dokumenter.

4) Fordele ved samarbejde

Drøftelse af fordele ved samarbejde internt i bestyrelserne men også med medlemsorganisationerne.

5) Hvad kunne vi samarbejde om

a) Kursusaktivitet: Det er godt hvis det er åbent for alle medlemsorganisationer.

"Kend din ret om specialundervisning" holdes af DH-Vordingborg – alle er velkomne.

"En forening i bevægelse" er søgt hos Center for frivilligt socialt arbejde. Dette er bevilliget. Kurset afholdes den 22. september i Næstved og er åbent for alle grundorganisationer. Der sendes invitationer ud før sommerferien. Stella undersøger om det er i Folkerummet mødet afholdes.

(Tilføjelse ved Stella: Folkerummet er booket til kursus, iht. mail 27. marts 2018)

b) Arrangementer (arrangeret af andre), fx Folkemøde Møn 24./25. aug. 2018 (FMM18)

DH-Vordingborg fortæller om de gode erfaringer fra sidste år og om planerne for i år, hvor vi gerne vil være sammen om at lave Folkemøde Møn 2018.

- c) Borgermøder, åbne (arrangeret af DH-afdelinger)
- d) Indstilling af kandidater til at repræsentere DH i flerkommunale og regionale repræsentationer: Stella og Winnie fortæller om hvilke tværkommunale råd og nævn der kan indstilles til fælles imellem DH-afdelingerne, herunder eksempelvis VISP, KKR og Synscentralen.
- e) Gensidig information: vores fælles afdelingsmøder kan eksempelvis bruges til fælles information om hvad der sker i kommunerne eller råd og vejledning/erfaringsdeling afdelingerne imellem.
- f) Andet / mere

6) Økonomi

- a) Drifts-/Aktivitetspuljen og Den Tværgående Aktivitetspulje

Winnie redegjorde for regler for ansøgning til bevillingsgruppen.

- b) Regnskabsafklæggelse: Det blev aftalt, at Winnie udarbejder et samlet budget for fælles samarbejds møder Nordenstrøms, FMM18 og fælles kursus. Dette sendes til alle der gerne vil være med. Hvis der ikke bevilliges de penge der skal bruges, holdes der et ekstra møde, hvor der aftales hvilke arrangementer der evt. så ikke kan afholdes eller findes andre handlemuligheder.

7) Andet praktisk vedr. samarbejde

- a) **Møder:** Der tilkendegives interesse for fælles samarbejds møder fra Stevns og Næstved. Stella kontakter Faxe. Afdelingerne går tilbage i egne bestyrelser og undersøger både i forhold til fælles samarbejds møder, Folkemøde Møn samt andre kursusaktiviteter hvor der meldes tilbage, [senest fredag den 4. maj 2018](#) til Stella Steengaard.

Hyppeghed: ½ årlige møder er en god ordning. Imellem møderne holdes der telefonisk og mail kontakt.

Hvor: Der er stemning for, at møderne går på skift imellem afdelingerne.

- b) **Ansvarlig for møderne** – indkaldelse, dagsorden: Den afdeling der holder mødet står for indkaldelse, dagsorden, mødeledelse og referat. Næstved holder efterårs-mødet.

8) Nyt møde: afholdes af [DH-Næstved 17. sept. 2018 i Frivillighedscenter Næstved](#)

9) Eventuelt Nikolaj Højholt spørger til, om der er andre der deltager i inspirationsdagen med DUOS i DH-Centralt. Dette da der er store betænkeligheder i forhold til at DH-centralt blåstempler et firma som dette.

Bilag:

- Drifts- & Aktivitetspuljen ... og... Den Tværgående Aktivitetspulje
- Folkemøde Møn 2017 (sidste år) – program for fredag, program lørdag og fotos
- Kursus:” En forening i bevægelse – strategi og foreningsudvikling i praksis” lørdag 22. sept. 2018 kl. 10.00-16.00, forhåbentlig i Næstved Frivilligcenter
- Invitation til ”Kend din ret – specialundervisning” 19. april 2018, Kulturarkaden, Vordingborg

Referat fra møde i DH Næstved den 20. marts 2018 kl. 18:30 – 21:00

1. Godkendelse af dagsorden => godkendes.
2. Fremmødte => Tonny, Mona Lisa, Nicolaj, Jørgis, Jessica og Pia. Desuden deltager tre hjælpere.

Stella – deltog i mødet fra kl. 19. (Egen tilføjelse).

3. Er der kommentarer til referatet fra 5. februar? => nej
4. Hvad skal vi nå i dag:

Budget: Er et ekstra vigtigt punkt på dagsordenen, da vi har søgt om driftsmidler til afdelingen (10.000 kr.) og det kræver, at foreningen får vores budget senest i morgen.

Præsentation af det nye Handicapråd (HR) ved Tonny => Møde 7/3-2018. Deltagere: se referat. De to politikere i HR sidder også i andre udvalg. Der blev stillet spørgsmål til forretnings-ordenen. Der skal aftales målsætninger for arbejdet i HR. Aftale: Tonny sender dagsorden og referat fra mødet den 7/3 og fremover modtager vi dagsorden inden mødet, så vi kan komme med kommentarer. Aftalte datoer til HR i 2018: 7/5, 14/8, 2/10 og 26/11, med formøde og derefter alm møde. Vi planlægger møderne, så vi i DH mødes, når dagsordenen udkommer.

Henvendelse til borgmesteren: Henvendelser uddelegeres som regel til relevante afdelinger i kommunen. Både Jytte og Mona Lisa gjorde indsigelse mod denne procedure, idet Jytte påpegede det uhensigtsmæssige i, at lade sagen gå til nogle andre. At henvende sig til borgmesteren betyder, at man som borger ønsker svar fra netop borgmesteren.

Udvalg i kommunen: Vi gør ligesom under sidste HR, nemlig at vi uddelegerer udvalgene mellem os. Så er den eller de personer ansvarlige for at læse referater fra de forskellige udvalg. Det betyder, at vi er forkant med tiltag/opgaver som kan få interesse for os.

- Beskæftigelses- og Uddannelsesudvalget => Mona Lisa
- Børne- og Skoleudvalget => Jytte og Mona Lisa
- Kultur- og Demokratiudvalget => Tonny
- Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget => Pia (stort udvalg som kræver flere ressourcer)
- Plan- og Erhvervsudvalget =>
- Teknisk Udvalg =>
- Økonomiudvalget =>

Det er en god ide at læse dagsordenen. Så kan vi komme med bemærkninger i HR. Husk også at læse vigtige bilag. Vi hører eksempler på problemer fx arbejdsløse der aktiveres igen og igen. Der mangler opfølgning.

Se på DH handleplan, se også på delmål. **Handleplan fra DH vedhæftes dette referat.**



Pia Bakkegaard, Krogen 12, 4700 Næstved.

Mail: bakkegaard@live.dk. - Mobil 50 88 98 70

Få fat i kommunens årshjul. (Tonny, vil du finde det?)

Input til vigtige punkter på Handicaprådsmøderne: Bemærk at dette punkt gælder for hele året, når vi støder på problemer som skal tages op i HR.

Vore forventninger til arbejdet i DH. Hvad prioriterer vi at arbejde med? Vores handleplaner vedhæftes også som fil.

Tilmelding til møder – Vi er inviteret til en del møder her i foråret og vi tager hver især selv stilling til, hvilke møder vi har tid og lyst til at deltage i. Ved mødet inden sommerferien, kommer vi med et kort referat. **Vi tilmelder os selv** og **vi sender regning til fx kørsel til Pia**, som skal skrive under, før det sendes til DH.

Folkemødet på Møn foregår den 24/25. august 2018.

Fungerer Facebook? – alle er nu på

Eventuelt:

- a. Hvem skriver referat fremover => det gør Mona Lisa
- b. Orientering fra Jessica – Er indstillet til PatientIndragelsesUdvalget (PIU) i Region Sjælland. DH har udvalgt 3 medlemmer til PIU og Jessica er en af de 3. Første møde er d. 5. april 2018 i Regionshuset i Sorø. Jessica repræsenterer på den måde alle DH's organisationer. Godt gået!!
- c. Dagsorden udseende. Vi er enige om, at dagsordenspunkter, under særlige omstændigheder, kan beskrives med en sagsfremstilling og en indstilling, men normalt er overskrifter med underpunkter OK for os
- d. Forplejning på møderne. Vi vil gerne have kaffe/the og kage eller brød. Vi aftaler fra gang til gang hvem der tager noget med. Næste gang tager Jessica boller med.

Næste møde 25. april og 6 juni 2018. Møderne afholdes fra kl. 18:30 – ca. 21. Tonny undersøger, om vi kan være på Engvej 18.

Referent Pia Bakkegaard



Pia Bakkegaard, Krogen 12, 4700 Næstved.

Mail: bakkegaard@live.dk. - Mobil 50 88 98 70

Referat fra mødet i DH Næstved

den 5. februar

kl. 18:30 – 21:00

Engvej 18, 4700 Næstved

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden - *Dagorden blev godkendt*

2. Fremmødte og valg til poster i bestyrelsen

Nicolaj Højholt - Muskelsvindfonden

Jørdis Kobold - Osteoporoseforeningen

Stella Steengaard - DH Vordingborg

Pia Bakkegård - ADHD-foreningen

Jytte Bo Nielsen - ADHD-foreningen

Peer Hansen - Scleroseforeningen

Monalisa Serritslev - DHF Næstved

Tonny Ploug - DHF Næstved (Niels - Tonny's hjælper)

Efter en gennemgang hvor vi fortalte om os selv, og hvordan vores forskellige foreninger fungerer - og Handicaprådet samt undergrupper.

Stella fortalte om netværket i Vordingborg om børn, og den pædagogiske leder der nu er kommet på Kopperbakkeskolen, Sct. Jørgen, arbejdede før i Vordingborg kommune.

Monalisa fortalte om de problemer der var med at skaffe forældre til handicappede børn, som skulle sidde i en gruppe under skoleforvaltningen Næstved kommune.

Stella foreslå at alt sendes ud til både formand, næstformand, sekr. og kasserer.

3. Er der kommentarer til referatet fra Årsmødet? - *Nej*

4. Hvad skal vi nå i dag:

- Præsentation - *Se punkt 2.*

- Arbejde med fremtidsvisioner og handleplan for 2018/2019

Stella - der er noget der hedder afdelingskursus - man kontakter DH og siger man gerne vil have et afdelingskursus - DH betaler, hedder grundkursus for frivillige i DH.

Der er inviteret til et samarbejds møde, den 10 april, 16,30 - 20,00 Hollænderhaven, Vordingborg, sammen med Vordingborg, Faxe og evt. Stevns -

Brev fra Center for frivilligt social arbejde - tilmelding fra i dag og kurset er gratis - se mere på www.frivillighed.dk . Der er noget der hedder kopikursus - noget man skal ansøge om - men man skal være 15 mennesker - strategi kursus - undervisning gratis, kan søge penge til det gennem aktivitetspuljen.

- Aftale næste møde
28/2 - møde i dh - 18,30 - 21,00
20/3 - møde i dh - 18,30 - 21,00

Dagsorden på 1. handicaprådsmøde.

Forslag til første handicaprådsmøde, at handicaprådet besøger alle forvaltningerne, målet er at høre hvad de arbejder med.

Der kommer en og fortæller en halv time om FN's handicapkonventioner, som er en del af menneskeretskonventionerne i handicaprådet, evt Stella

Monalise - Fra de tillidsmandsmøder hun har været på gennem Amputationskredsen, har hun hørt fra andre der sidder i DH og handicapråd at det er vigtig at vi fortæller og taler meget om retssikkerheden i handicaprådet, fordi det er vigtigt for borgerne og kommunerne over ofte ikke retssikkerheden.

Er et møde i handicaprådet et åbent møde? da Monalisa vil gerne invitere DH bestyrelsen så de også kan høre Stella. (se FN's handicapkonvention)

Fremtidsvisioner for DH og Handicapråd

1.1.2018 - akutfunktioner i kommunerne

årshjul

Handicaprådets penge?

Undersøge hvor mange er parkeret på kontakthjælp/resurceforløb i stedet for førtidspension.

- Eventuelt:
Bestyrelsesmøder - der betaler grundorganisationer.
FU - der dækker DH afdelingen
Handicapråd - der dækker kommunen
 Kostråd - der dækker kommunen
 Busfølgegruppen - der dækker kommunen
 Tilgængelighedsgruppen - der dækker kommunen

Her kommer så en tilrettet adresseliste

| Organisation | Navn, telefon og mail | DH | Handicaprådet |
|-----------------------------|--|---------|---------------|
| ADHD-foreningen, Næstved | Pia Bakkegaard 50889870 bakkegaard@live.dk | Formand | |
| Do | Jytte Bo Nielsen 25 12 04 64 jyttebo61@gmail.com | x | |

| | | | |
|---|--|---|---|
| Do | Annja Hansen 28 91 19 70 annja.hansen@gmail.com | x | x |
| Dansk Handicap Forbund, Næstved | Mona Lisa Serritslev 29823196 monalisa1962@hotmail.com | x | x |
| Do | Tonny Ploug 20426668 tonny.ploug@gmail.com | x | x |
| Do | Hanne Stampe | x | |
| Muskelsvindfonden, Næstved | Nicolaj Højholt 20327393 nicolaj.hojholt@gmail.com | x | |
| Parkinsonforeningen | Bent Bendix | | |
| Do | Bjarne Månsson | | |
| Scleroseforeningen, Næstved | Peer Hansen 41 59 16 05 peer.skjold@gmail.com | x | x |
| Osteoporoseforeningen Afd Storstrøm | Jørgis Kobold, Næstved 50 47 42 89 jorgis@mail.dk | x | |
| Do | Stella Steengaard, DH Vordingborg 21 70 90 69 stella@direkte.org | x | |
| Psoriasisforeningen Storstrøms kreds | Eli Glückstadt, Hørve 20922347 yoffie@live.dk | x | |
| Næstved Døveforening | Jessica Rohde 20200769 jessicanvdf@gmail.com | x | x |
| Do | Carsten Jensen | x | |

Referent

Tonny Ploug

Referat af Årsmøde 2018

Frivillighedscenteret, Farimagvej 16, 4700 Næstved i Folkerummet

Velkomst af Pia Bakkegård og mødet startede med smørrebrød.

Derefter oplæg ved Mette Søndergaard Pedersen, organisations- og udviklingskonsulent i DH.

Mette fortalte om hvordan det er at være aktiv i DH, og gav en hurtig gennemgang af hvordan DH organisatorisk er opbygget, da alle tilstedeværedene kommer fra forskellige tilsluttede foreninger under DH.

Mette fortalte også om de muligheder det giver, f. eks. politisk og via handicaprådet. DH lokalafdeling er et meget vigtigt bagland for Handicaprådet, der kan føde rådets medlemmer med viden i de forskellige foreningers specifikke problematikker.

Årsmøde ifølge vedtægterne.

Dagsorden til Årsmøde DH Næstved torsdag den 11. januar 2018:

1. Valg af dirigent
2. Valg af referent
3. Godkendelse af dagsorden
4. Navne opråb / optælling af stemmeberettigede
5. Valg af stemmetæller
6. Fremlæggelse af årsberetning
7. Fremlæggelse af handleplan 2018
8. Fremlæggelse af forslag til at søge § 18 midler hos Næstved kommune eller ej
9. Fremlæggelse af regnskab
10. Valg:
 - Bestyrelsen skal vælges, dvs. formand, forretningsmedlemmer (formand for et år og forretningsmedlemmer for et eller to år) og suppleanter som vælges for et år.
11. Valg til Handicapråd
12. Indkomne forslag (skal være DH Næstved i hænde senest 20 dage før årsmødet)
13. Eventuelt.

Punkt 1: Valg af dirigent - Pia Bakkegård blev foreslået og valgt

Pia konstaterede at mødet var indkaldt efter § 2 stk. 6 og skal være indkaldt seneste en måned før, og indkaldelsen er udsendt den 11. december 2017.

Punkt 2: Valg af referent - Tonny Ploug blev foreslået og valgt

Punkt 3: Godkendelse af dagsorden - Godkendt uden kommentar

Punkt 4: Navneopråb / optælling af stemmeberettigede:

Følgende foreninger og repræsentanter var tilstede:

| | | | |
|---|--------------------------------------|-----------------------|---------------|
| X | Osteoporoseforeningen Afd Storstrøm | Jørdis Kobold | Næstved |
| | | Stella Steengaard | Frederiksberg |
| X | Scleroseforeningen | Peer Hansen | Næstved |
| X | Muskelsvindfonden | Nicolaj Højholt | Næstved |
| | ADHD-foreningen | Pia Bakkegaard | Næstved |
| X | | Jytte Bo Nielsen | Næstved |
| | | Anja Hansen | Næstved |
| | Psoriasisforeningen Storstrøms kreds | Eli Glückstadt | Hørve |
| X | Næstved Døveforening + 2 tolke | Carsten Jensen | Næstved |
| | | Jessica Rohde | Næstved |
| X | Dansk Handicap Forbund Næstved afd. | Tonny Ploug + hjælper | Næstved |
| | | Mona Lisa Serritslev | Næstved |
| | | Hanne Stampe | Næstved |
| X | Parkinsonforeningen | Bent Bendix | Næstved |
| | | Bjarne Månsson | Eskilstrup |
| | DH | Mette Søndergård | Taastrup |

7 stemmeberettigede og i alt 19 personer.

Punkt 5: Valg af stemmetæller - **Hjælper og tolk**

Punkt 6: Fremlæggelse af årsberetning - Pia Bakkegaard fortalte at DH Næstved ikke har fungeret de sidst 3-4 år, så derfor er der ingen årsberetning. - **Årsmødet tog dette til efterretning.**

Punkt 7: Fremlæggelse af handleplan 2018 til godkendelse. - Pia forklarede at da DH Næstved ikke har fungeret de sidst 3-4 år, foreslås at det bliver den nye bestyrelse der arbejder med at fremstille en ny handleplan for 2018. **Årsmødet tog dette til efterretning.**

Punkt 8: Fremlæggelse af forslag til at søge § 18 midler hos Næstved kommune eller ej. - Tonny fortalte at styregruppen ikke var helt sikker på hvordan DH Næstved mulighed for at søge § 18 midler da medlemsforeningerne i mange tilfælde selv ansøger om § 18. - Stella Steengaard forklarede at grundforeningen kan lade DH søge de midler som ikke grundforeningen ikke selv søger, kan søges i DH Næstved, så dette mente Stella at vi skulle stemme om nu, men flere i forsamlingen bl. a. DHF, Døveforeningen og Parkinsonforeningen kunne selvfølgelig ikke beslutte på deres foreninger vegne om dette og ville have det op på et bestyrelsesmøde i respektive forening først. **Beslutningen at dette sættes dagsorden igen til næste år.**

Punkt 9: Fremlæggelse af regnskab - Pia har fået regnskabet fra DH økonomiafd. og der står i øjeblikket ca. 14.000 kr på vores konto. - **Godkendt**

Punkt 10: Valg:
Der blev snakket lidt frem og tilbage omkring bestyrelse og forretningsmedlemmer og der er lidt anderledes pga. DH er en paraplyorganisation. Årsmødet har derfor valgt følgende til at varetage DH Næstved arbejde det næste år:

Formand: Pia Bakkegaard - ADHD-foreningen

Nicolaj Højholt - Muskelsvindsfonden
Peer Hansen - Scleroseforeningen
Mona Lisa Serritslev - Dansk Handicap Forbund
Tonny Ploug - Dansk Handicap Forbund
Jørdis Kobold- Osteoporoseforeningen
Stella Steengaard - Osteoporoseforeningen

Punkt 11: Valg til Handicaprådet:

Formand: **Tonny Ploug - Dansk Handicap Forbund**
Peer Hansen - Scleroseforeningen
Mona Lise Serritslev - Dansk Handicap Forbund
Jessica Rohde - Døveforeningen
Anja Hansen - ADHD-foreningen

Følgende blev valgt, men det er vigtigt at alle valgte, får deres grundforening til at fremsende "skema til indstilling af kandidater til handicaprådet" til formand Pia Bakkegaard så hurtigt som muligt, så DH Næstved kan sende kandidaterne til Næstved kommune, da indstillingerne skal på et byrådsmøde inden handicaprådet kan træde til.

Punkt 12: Indkommende forslag - **ingen forslag.**

Punkt 13: Eventuelt - Da DH Næstved hjemmeside gerne skulle op og står og opdateres blev vi opfordret til at finde en Webansvarlig og Nicolaj Højholt ville gerne se om han kunne hjælpe til med det. Stella Steensgaard ville foreslå at der på et af de første møder i handicaprådet, skulle være et punkt med en kort gennemgang af FN's handicapkonventioner, således at handicaprådet i deres efterfølgende arbejde, altid havde handicapkonventionerne i baghovedet.

Pia Bakkegaard takkede for valget og afsluttede årsmødet.

Næstved den 12. januar 2018

Referent Tonny Ploug